
Økonomiske utfordringer 

regjeringens økonomiske politikk 

Lars Bjerke 



Fagutvalg

• Økonomiske rettferdig system

• Sikre gode og likeverdige tjenester

• Incentiver til å drifte effektivt

• Fange opp kjennetegn ved samfunnsutvikling

Inntektssystemet
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En rik stat med fattige kommuner – hvorav 169 med 

underskudd i 2023
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256 
MILLIONER KR

Regjeringen tar fra de folkerike, gir 
til de fattige og skjermer de søkkrike 

kommunene
256 

millioner kr
(106 mill)





Nytt inntektssystem fra 2025
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Utgiftsutjevning

(kostnadsnøkler)
RegionalpolitikkInntektsutjevning



Utgiftsutjevning
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• Oppdaterer kostnadsnøkler i tråd med faglige 
anbefalinger

• Levekårskriterium får økt vekt

• Alle kommuner får igjen fullt basistilskudd

• Endring i formue og utbytteskatten

Tap fra inntektssystemutvalgets forslag: 16,8 mill. kroner

Tap regjeringens forslag: 97 mill. kroner



Skatt og inntektsutjevning

• Kommunene skal ikke lenger motta utbytteskatt

• Kommunens andel av formuesskatten halveres (innfases med 1/4 i 2025 og ¼ i 

2026)

• Både utbytteskatt og formuesskatt erstattes med alminnelig inntektsskatt 

• Inntektsutjevning økes fra 60 til 64 prosent (2 prosent i 2025 og 2 prosent i 2026)

• Omfordeler nesten 2. mrd. mellom skattesterke og skattesvake kommuner

• Kommuner får beholde lokale inntekter fra naturressurs 

8

Tap fra inntektssystemutvalgets forslag: 30,1 mill. kroner

Tap regjeringens forslag: 171,1 mill. kroner



Regionalpolitiske tilskudd
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Fra inntektssystemutvalgets forslag: 7,8 mill. kroner (positivt)

Tap regjeringens forslag: 2,2 mill. kroner



Fordelingsvirkninger 

oppsummert
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Regjeringens forslag Inntektsystemutvalgets forslag

Kostnadsnøkler -97 029 900                    -16 800 000                                           

Regionalpolitiske tilskudd -2 254 230                      7 800 000                                               

Skatt og inntektsutjevning -171 125 460                 -30 100 000                                           

Topp-finansiering ressurskrevende brukere -6 762 690                      

Vekst og tapskomp. 21 072 150                     

Finansiering INGAR -13 500 000                                           

Samlet tap -256 198 140                 -52 600 000                                           

Anslag virkning første år -102 420 450                 

Regjeringen med sitt skatteopplegg tar fra de folkerike, gir til de fattige og skjermer de søkkrike



Regjeringens økonomiske politikk 
legger opp til følgende 
omstillingsbehov i Asker kommune 

2024  120 millioner
2025  150 millioner
2026  150 millioner
2027  ?
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To «domener» for medvirkning
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Innbyggere, brukere, 
næringsliv; 

samarbeidspartnere 
og frivillighet

Ansatte/
HTV/
HVO

Mer lov- og avtaleregulert
Mer opp til kommunen 

(men ikke glem 
forvaltningsloven!)
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• Krever mye av oss alle
• Krever innsikt og kunnskap
• Krever god prioritering
• Kommunikasjon og medvirkning
• Konsekvensene/forsvarlighet

Ekstraordinære økonomi møter i 
formannskap
• Juni (planlagt)
• August
• September
• Oktober
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Møteinnkalling  
 

Utvalg Dato Sted 
Formannskapet 21.05.2024 kl. 09:00 Asker rådhus 

 

Merknad 

Eventuelt forfall meldes snarest til:  
Politisk.sekretariat@asker.kommune.no.  
Varamedlemmer møter etter nærmere avtale med møtesekretær. 
  
 

Sakskart  

Saker til behandling 

62/24 24/08448-1 Godkjenning av protokoll formannskapet 30. april 2024 

K-63/24 24/00505-9 Valg av meddommere og skjønnsmedlemmer 2025 - 
2028 

K-64/24 24/07285-1 
Steinverdi AS - Invitasjon til å delta i selskap innen 
sirkulær økonomi og markedssystem for 
massehåndtering 

K-65/24 21/00137-70 
Forslag til mindre endring i lokal forskrift om 
fartsgrenser for fritidsfartøy i kommunens sjøområde - 
Holmenfjorden 

66/24 24/05650-2 Drammen havn AS - Innkalling til generalforsamling 
13. juni 2024 
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67/24 24/05651-3 E134 Haukelivegen AS - Innkalling til 
generalforsamling 5. juni 2024 

68/24 24/05653-1 Jobbhuset AS - Innkalling til generalforsamling 19. juni 
2024 

69/24 24/05656-2 RE Gründerhus AS - Innkalling til generalforsamling 
2024 

70/24 24/05658-2 Vardar AS - Innkalling til generalforsamling 12. juni 
2024 

71/24 24/06720-1 Matavfall - Mulig overtagelse av Romerike 
Biogassanlegg etter innspill fra VEAS 

Referatsaker 

 

 

Asker, 08.05.2024 
Lene W. Conradi 
Ordfører 

 
         



    

  1/13 

  

Møteprotokoll 
 

Formannskapet 

Dato Tid Sted 
21.05.2024 09:00 – 10:35 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Lene W. Conradi. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Ordfører Lene W. Conradi (H)  
Varaordfører Monica Vee Bratlie (H)  
Varamedlem Turid Lohne Velund (H) Håvard Vestgren (H) 
Utvalgsmedlem Stig Wettre-Johnsen (H)  
Utvalgsmedlem Waldemar R. Garntangen (H)  
Utvalgsmedlem Ivar Granum (A)  
Utvalgsmedlem Marianne Riis Rasmussen (A)  
Utvalgsmedlem Tonje Lavik Pederssen (FrP)  
Utvalgsmedlem Rikard Gaarder Knutsen (FrP)  
Utvalgsmedlem Elisabeth Holter-Schøyen (V)  
Utvalgsmedlem Hanne Lisa Matt (MDG)  
Utvalgsmedlem Anders Nordmo (SV)  
Utvalgsmedlem Eva Høili (KrF)  
   
 

Forfall:    

Utvalgsmedlem Håvard Vestgren (H)   

 

Møtet ble satt med 13 medlemmer til stede. 

Det var ingen merknader til innkallingen. 
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Fra administrasjonen møtte: 

Lars Bjerke kommunedirektør 
Randi Sandli direktør for organisasjon, styring og utvikling 
Eli F. Aubert direktør for samfunnsutvikling 
Ragnar Sand Fuglum direktør for samfunnstjenester 
Trine Groven protokollfører 
 

Saksliste Side 

Saker til behandling 

62/24 24/08448-1 Godkjenning av protokoll formannskapet 30. april 2024 3 

63/24 24/00505-9 Valg av meddommere og skjønnsmedlemmer 2025 - 2028 3 

64/24 24/07285-1 Steinverdi AS - Invitasjon til å delta i selskap innen 
sirkulær økonomi og markedssystem for massehåndtering 

4 

65/24 21/00137-70 Forslag til mindre endring i lokal forskrift om fartsgrenser 
for fritidsfartøy i kommunens sjøområde - Holmenfjorden 

5 

66/24 24/05650-2 Drammen havn AS - Innkalling til generalforsamling 13. 
juni 2024 

7 

67/24 24/05651-3 E134 Haukelivegen AS - Innkalling til generalforsamling 5. 
juni 2024 

7 

68/24 24/05653-1 Jobbhuset AS - Innkalling til generalforsamling 19. juni 
2024 

8 

69/24 24/05656-2 RE Gründerhus AS - Innkalling til generalforsamling 2024 9 

70/24 24/05658-2 Vardar AS - Innkalling til generalforsamling 12. juni 2024 10 

71/24 24/06720-1 Matavfall - Mulig overtagelse av Romerike Biogassanlegg 
etter innspill fra VEAS 

11 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

62/24 Godkjenning av protokoll formannskapet 30. april 2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 21.05.2024 62/24 
 

Ordførers forslag til vedtak:  

 

1. Protokoll fra formannskapets møte 30. april 2024 godkjennes slik den foreligger. 

 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Protokoll fra formannskapets møte 30. april 2024 godkjennes slik den foreligger. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

63/24 Valg av meddommere og skjønnsmedlemmer 2025 - 2028 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 21.05.2024 63/24 
2 Kommunestyret 11.06.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
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1. Kandidater på vedlagte lister velges som lagmeddommere til Borgarting 
lagmannsrett. 

2. Kandidater på vedlagte lister velges som meddommere til Ringerike, Asker og 
Bærum tingrett. 

3. Kandidater på vedlagte liste velges som jordskiftemeddommere til Vestre Viken 
jordskifterett. 

4. Kandidater på vedlagte liste over skjønnsmedlemmer oversendes Akershus 
fylkeskommune for oppnevning. 

 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Kandidater på vedlagte lister velges som lagmeddommere til Borgarting 
lagmannsrett. 

2. Kandidater på vedlagte lister velges som meddommere til Ringerike, Asker og 
Bærum tingrett. 

3. Kandidater på vedlagte liste velges som jordskiftemeddommere til Vestre Viken 
jordskifterett. 

4. Kandidater på vedlagte liste over skjønnsmedlemmer oversendes Akershus 
fylkeskommune for oppnevning. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

64/24 Steinverdi AS - Invitasjon til å delta i selskap innen sirkulær økonomi og 
markedssystem for massehåndtering 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 21.05.2024 64/24 
2 Kommunestyret 11.06.2024  
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Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Asker kommune har mottatt invitasjon til å delta i selskapet Steinverdi AS og tar 
denne til orientering 

2. Asker kommune kjøper 20 stk. aksjer i Steinverdi AS for kr 1 786 660,- 

3. Ordfører gis fullmakt til å representere Asker kommune i generalforsamling 

4. Budsjettdekning søkes innarbeidet i 2.tertial 2024. Kommunedirektøren gis 
fullmakt til å inngå nødvendige avtaler 

 

 

Behandling 

Monica V. Bratlie (H) foreslo å utsette saken. 

Bratlies forslag ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

Saken utsettes. 

[Lagre vedtak]  

 

 

65/24 Forslag til mindre endring i lokal forskrift om fartsgrenser for fritidsfartøy 
i kommunens sjøområde - Holmenfjorden 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 21.05.2024 65/24 
2 Kommunestyret 11.06.2024  
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Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Det gjøres følgende endring i lokal forskrift om fartsgrenser for fritidsfartøy i 

kommunens sjøområde: Sonen for 5 knop i Holmenfjorden utvides ved at 
fartsgrensen for 5 knop etableres nord for en linje trukket fra Odden, via jernstake 
øst for Midtskjær, via jernstake sydvest for Knollen og bort til sydvestlige spiss på 
Torbjørnsøy. 

2. Endringen trer i kraft fra og med 15.06.2024. 

 
 
 

Behandling 

Turid Lohne Velund (H) fremmet følgende alternative forslag i to punkter: 

Nytt punkt 1  
Endring i lokal forskrift om fartsgrenser for fritidsfartøy i kommunens sjøområde - 
Holmenfjorden vedtas ikke. 
 
Nytt punkt 2 
Kommunestyret ber om at det gjøres en evaluering av endringer gjennomført mellom 
Bjerkøya Løkenes/Blakstad samt i Leangbukta der man ikke lenger har en fartsled. 
 
Velunds forslag ble satt opp mot innstillingen. Velunds forslag ble vedtatt, mot 6 
stemmer (Granum, Riis Rasmussen, Holter-Schøyen, Matt, Nordmo, Høili) 
 

Innstilling  

1. Endring i lokal forskrift om fartsgrenser for fritidsfartøy i kommunens sjøområde - 
Holmenfjorden vedtas ikke. 

2. Kommunestyret ber om at det gjøres en evaluering av endringer gjennomført 
mellom Bjerkøya Løkenes/Blakstad samt i Leangbukta der man ikke lenger har en 
fartsled. 

 

[Lagre vedtak]  
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66/24 Drammen havn AS - Innkalling til generalforsamling 13. juni 2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 21.05.2024 66/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Formannskapet har som Asker kommunes eierutvalg behandlet innkalling til 
generalforsamling i Drammen havn AS den 13. juni 2024 og tar denne til 
orientering. 

2. Ordfører gis fullmakt til å representere Asker kommune i generalforsamlingen. 
 
 
 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Formannskapet har som Asker kommunes eierutvalg behandlet innkalling til 
generalforsamling i Drammen havn AS den 13. juni 2024 og tar denne til 
orientering. 

2. Ordfører gis fullmakt til å representere Asker kommune i generalforsamlingen. 
 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

67/24 E134 Haukelivegen AS - Innkalling til generalforsamling 5. juni 2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 21.05.2024 67/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
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1. Formannskapet har som Asker kommunes eierutvalg behandlet innkalling til 
generalforsamling i E134 Haukelivegen AS den 5. juni 2024 og tar denne til 
orientering. 

2. Ordfører gis fullmakt til å representere Asker kommune i generalforsamlingen. 

3. Asker kommune vedtar kostnadsdeling med kr 67 500,- for 2024 og kr 71 000,- 
for 2025 som må inkorporeres i Asker kommunes handlingsprogram. 
 

 
 
 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Formannskapet har som Asker kommunes eierutvalg behandlet innkalling til 
generalforsamling i E134 Haukelivegen AS den 5. juni 2024 og tar denne til 
orientering. 

2. Ordfører gis fullmakt til å representere Asker kommune i generalforsamlingen. 

3. Asker kommune vedtar kostnadsdeling med kr 67 500,- for 2024 og kr 71 000,- 
for 2025 som må inkorporeres i Asker kommunes handlingsprogram. 
 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

68/24 Jobbhuset AS - Innkalling til generalforsamling 19. juni 2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 21.05.2024 68/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
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1. Formannskapet har som Asker kommunes eierutvalg behandlet innkalling til 
generalforsamling i Jobbhuset AS den 19. juni 2024 og tar denne til orientering. 

2. Ordfører gis fullmakt til å representere Asker kommune i generalforsamlingen. 

3. Som styremedlemmer i selskapet foreslås gjenvalgt: 
 
Petter Trebler som styremedlem i to år for perioden 2024 – 2026 
:::::::::::::::::::::: som nestleder i to år for perioden 2024 – 2026 

 

 

Behandling 

Ordfører foreslo gjenvalg av Snorre Opsahl som nestleder. 

Innstillingen, inkludert ordførers forslag, ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Formannskapet har som Asker kommunes eierutvalg behandlet innkalling til 
generalforsamling i Jobbhuset AS den 19. juni 2024 og tar denne til orientering. 

2. Ordfører gis fullmakt til å representere Asker kommune i generalforsamlingen. 

3. Som styremedlemmer i selskapet foreslås gjenvalgt: 
 
Petter Trebler som styremedlem i to år for perioden 2024 – 2026 
Snorre Opsahl som nestleder i to år for perioden 2024 – 2026 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

69/24 RE Gründerhus AS - Innkalling til generalforsamling 2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 21.05.2024 69/24 
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Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Formannskapet har som Asker kommunes eierutvalg behandlet innkalling til 
generalforsamling i RE Gründerhus den 29. mai 2024 og tar denne til 
orientering. 

2. Ordfører gis fullmakt til å representere Asker kommune i generalforsamlingen. 
 

 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Formannskapet har som Asker kommunes eierutvalg behandlet innkalling til 
generalforsamling i RE Gründerhus den 29. mai 2024 og tar denne til 
orientering. 

2. Ordfører gis fullmakt til å representere Asker kommune i generalforsamlingen. 
 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

70/24 Vardar AS - Innkalling til generalforsamling 12. juni 2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 21.05.2024 70/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
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1. Formannskapet i Asker kommune har som kommunens eierutvalg behandlet 
innkalling til ordinær generalforsamling i Vardar AS den 12. juni 2024 og tar 
denne til orientering. 

2. Ordfører gis fullmakt til å representere Asker kommune i generalforsamlingen. 

3. Asker kommune legger til grunn at et samlet utbytte på kr 145 mill. kroner 
vedtas, som betyr en utbytteandel til Asker kommune på 21,793 mill. kroner. 

 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Formannskapet i Asker kommune har som kommunens eierutvalg behandlet 
innkalling til ordinær generalforsamling i Vardar AS den 12. juni 2024 og tar 
denne til orientering. 

2. Ordfører gis fullmakt til å representere Asker kommune i generalforsamlingen. 

3. Asker kommune legger til grunn at et samlet utbytte på kr 145 mill. kroner 
vedtas, som betyr en utbytteandel til Asker kommune på 21,793 mill. kroner. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

71/24 Matavfall - Mulig overtagelse av Romerike Biogassanlegg etter innspill 
fra VEAS 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 21.05.2024 71/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
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1. Asker kommune er positiv til at Veas AS etablerer datterselskapet Veas 
Matavfall AS og overtar Romerike Biogassanlegg, med forbehold om at Veas 
Matavfall AS tegner en forpliktende avtale med de interkommunale selskapene 
ROAF og ØRAS om leveranse av matavfall til anlegget, og derved sikrer at 
kapasiteten i anlegget utnyttes. 

2. Kommunedirektøren søker innarbeidet 2,4 MNOK i 2.tertialrapport 2024 til å 
dekke Askers andel av egenkapitalbehovet i selskapet. Det forutsettes at øvrig 
del av investeringene i Veas Matavfall AS dekkes ved lån i markedet uten 
behov for kommunal garanti. 
 

 

 

Behandling 

Innstillingen ble vedtatt, mot 2 stemmer (Lavik Pederssen, Knudsen) 

Vedtak  

1. Asker kommune er positiv til at Veas AS etablerer datterselskapet Veas 
Matavfall AS og overtar Romerike Biogassanlegg, med forbehold om at Veas 
Matavfall AS tegner en forpliktende avtale med de interkommunale selskapene 
ROAF og ØRAS om leveranse av matavfall til anlegget, og derved sikrer at 
kapasiteten i anlegget utnyttes. 

2. Kommunedirektøren søker innarbeidet 2,4 MNOK i 2.tertialrapport 2024 til å 
dekke Askers andel av egenkapitalbehovet i selskapet. Det forutsettes at øvrig 
del av investeringene i Veas Matavfall AS dekkes ved lån i markedet uten 
behov for kommunal garanti. 
 

 

[Lagre vedtak]  
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Referatsaker 

Saksnr. Arkivsak Tittel 

R-9/24 24/09030-1 Referatsaker formannskapet 21. mai 2024 

 

1. Ivar Granum (A) stilte spørsmål om saksbehandlingen av planene for 
utvidelse av Sagene småbåthavn. Kommunedirektør Lars Bjerke besvarte 
spørsmålet. 

2. Tonje Lavik Pederssen (FrP) stilte spørsmål om praktiseringen av 
ansettelsesstopp i kommunen. Kommunedirektør Lars Bjerke besvarte 
spørsmålet. 

3. Tonje Lavik Pederssen (FrP) stilte spørsmål om støtteordningen for 
skolekorps på lokale 17. mai arrangement ved skolene. 

Spørsmålet vil bli besvart i et senere møte. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/08448-1 Julie Benedicte Bøye 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 21.05.2024 
 

Godkjenning av protokoll formannskapet 30. april 2024 

Ordførers forslag til vedtak: 
 

1. Protokoll fra formannskapet møte 30 april 2024 godkjennes slik den foreligger. 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
 
Utkast til protokoll fra formannskapets møte 30. april 2024 følger vedlagt. 
 
 
 

 
 

Lene W. Conradi 
ordfører 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

 

 

Vedlegg: 
Protokoll formannskapet 18.04.2024 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/08448 Julie Benedicte Bøye 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 21.05.2024 62/24 
  

Godkjenning av protokoll formannskapet 30. april 2024 

Formannskapet har behandlet saken i møte 21.05.2024 sak 62/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Protokoll fra formannskapets møte 30. april 2024 godkjennes slik den foreligger. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/00505-9 Trine Beate Groven 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 21.05.2024 
Kommunestyret 11.06.2024 
 

Valg av meddommere og skjønnsmedlemmer 2025 - 2028 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Kandidater på vedlagte lister velges som lagmeddommere til Borgarting 
lagmannsrett. 

2. Kandidater på vedlagte lister velges som meddommere til Ringerike, Asker og 
Bærum tingrett. 

3. Kandidater på vedlagte liste velges som jordskiftemeddommere til Vestre Viken 
jordskifterett. 

4. Kandidater på vedlagte liste over skjønnsmedlemmer oversendes Akershus 
fylkeskommune for oppnevning. 

 

1. Sammendrag 
Ifølge domstolloven § 66 er det kommunene som oppnevner meddommere. 
Asker kommune skal velge 100 lagmeddommere til Borgarting lagmannsrett og 
560 meddommere til Ringerike, Asker og Bærum tingrett. I tillegg skal det 
oppnevnes 20 jordskiftemeddommere til Vestre Viken jordskiftesokn. Asker 
kommune skal også foreslå 30 kandidater med særskilte kvalifikasjoner som 
kan oppnevnes av Akershus fylkeskommune som skjønnsmedlemmer. Alle 
meddommere og skjønnsmedlemmer oppnevnes for perioden 1.1.2025 – 
31.12.2028. 
 
Kommunedirektøren legger med dette fram lister med forslag til kandidater. Det 
er kommunestyret som godkjenner valget. 
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2. Bakgrunn for saken 
Valg av meddommere og skjønnsmenn 
 
Kommunene skal ifølge domstolloven velge meddommere til tre ulike utvalg: 

• Lagmeddommere til lagmannsretten – ett utvalg for kvinner og ett utvalg for 
menn, jf. domstolloven § 64 

• Meddommere til tingretten – ett utvalg for kvinner og ett utvalg for menn, jf. 
domstolloven § 65 

• Jordskiftemeddommere til jordskifteretten – like mange kvinner som menn, jf. 
jordskifteloven § 2-5. 

 
Valget av meddommere skal gjennomføres innen 1. juli 2024, jf. domstolloven § 66 
første ledd. 

I tillegg skal kommunen foreslå kandidater som Fylkestinget kan oppnevne som 
skjønnsmedlemmer, jf. skjønnsprosessloven § 14. 

 
3. Saksopplysninger 
Domstolsadministrasjonen har bestemt at Asker kommune skal velge 100 
innbyggere – 50 kvinner og 50 menn – som lagmeddommere til Borgarting 
lagmannsrett, og 560 innbyggere – 280 kvinner og 280 menn – som meddommere til 
Ringerike, Asker og Bærum tingrett. Disse meddommerne skal delta i domstolenes 
behandling av straffesaker. Samme person kan ikke velges til å sitte i utvalget for 
både tingretten og lagmannsretten. 

Asker kommune skal også velge 20 jordskiftemeddommere til Vestre Viken 
jordskiftesokn – 10 kvinner og 10 menn. Jordskifteretten behandler sivile tvister 
knyttet til fast eiendom og rettigheter til eiendommer. Disse meddommerne kan også 
velges som meddommer til enten tingretten eller lagmannsretten. 

Kommunen skal også fremme forslag til skjønnsmedlemmer som fylkestinget skal 
velge, etter forslag fra tingrettene og kommunestyrene. Utvalget av 
skjønnsmedlemmer er felles for lagmannsretter, tingretter og jordskifteretter. 
Skjønnsmedlemmene er sakkyndige meddommere som skal ha kyndighet på 
områder som vanligvis berøres av skjønn, herunder innsikt i jord- og skogbruk, 
bygningskyndige, anleggsvirksomhet, verdsetting av fast eiendom, 
regnskap/økonomi/revisjon/finans og helsefaglig bakgrunn. Domstolen ønsker ikke at 
det oppnevnes skjønnsmedlemmer med alminnelig kompetanse. Asker kommune 
skal foreslå 30 innbyggere som er valgbare som skjønnsmedlemmer, uavhengig av 
kjønn. Dette vervet kan også kombineres med andre meddommerverv.  

Krav til kandidatene 

Aktuelle kandidater må oppfylle en rekke formelle krav i domstolloven, jordskifteloven 
og skjønnsprosessloven. De formelle kravene er i hovedsak felles, og disse fremgår 
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av domstolloven. Valgbare kandidater er vanlige innbyggere som har stemmerett ved 
kommunestyrevalg. De som velges må ha tilstrekkelige norskkunnskaper. Videre er 
det et krav at man ved valgperiodens start 1. januar 2025 er over 21 og under 70 år. 
Man kan ikke være under offentlig gjeldsforhandling eller konkursbehandling, i 
konkurskarantene, være fradømt stemmerett i offentlige anliggender eller være 
straffet. Personer som innehar enkelte stillinger, bl.a. ved domstolene, i politiet og 
advokater kan heller ikke velges. 

Det er ikke noe krav til den faglige bakgrunnen til meddommere i tingretten og 
lagmannsretten. Dette fordi en tiltalt i en straffesak «skal dømmes av sine likemenn». 
Det er ansett som en garanti for rettsikkerheten at innbyggerne har innflytelse og kan 
uttrykke sin rettsoppfatning ved rettsavgjørelser. Meddommerne har samme ansvar 
og myndighet som domstolens fagdommere i den enkelte sak. I avgjørelsen teller 
meddommernes stemmer like mye som fagdommernes. 

Meddommerne blir trukket ut tilfeldig til hver enkelt sak. Det skal alltid være like 
mange av hvert kjønn. Tidligere var det jury i lagmannsretten i alvorlige straffesaker. 
Juryordningen ble i 2018 erstattet av meddomsrett. Meddommerne deltar nå på lik 
linje med fagdommerne, og de skal både vurdere om tiltalte er skyldig og hvilken 
straff som eventuelt skal gis. 

Sammensetningen i meddommerutvalgene 

Domstolsadministrasjonen har anmodet kommunene om å ta hensyn til alder, etnisk 
bakgrunn og kultur, slik at sammensetningen av utvalgene så langt som mulig blir i 
samsvar med befolkningen i kommunen. 

Kommunen plikter å kontrollere at kandidatene til meddommere oppfyller vilkårene i 
domstolloven §§ 70-92, jf. § 73. Dette innebærer blant annet at det skal foretas en 
vandelskontroll av alle kandidater. Kommunen har derfor oversendt listen over 
foreslåtte meddommere til Politiet, og de har godkjent alle de foreslåtte kandidatene. 
Alle kandidatene var folkeregistrert i Asker kommune da de meldte seg som 
meddommer. 

Forslag til kandidater skal legges ut til offentlig ettersyn i minst to uker, jf. 
domstolloven § 68. I kunngjøringen blir enhver som har noe å innvende mot 
kandidatene oppfordret til å melde fra om dette til kommunen. Kunngjøringen om 
offentlig ettersyn vil bli gjort etter at formannskapet har behandlet saken, slik at 
eventuelle innvendinger kan følge saken til kommunestyret. 

Særskilt om jordskiftemeddommere 

I samsvar med jordskiftelova § 2-5 skal alle kommuner velge medlemmer til særskilt 
utvalg av jordskiftemeddommere. Disse skal ha kunnskap om saker som til vanlig 
behandles av jordskifteretten. Dette er sivile saker, særlig knyttet til fast eiendom, 
jord- og skogbruk, verdsetting/taksering av fast eiendom, jakt- fiske o.l.  
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Særskilt om skjønnsmedlemmer 

I hvert fylke skal det være et utvalg av skjønnsmedlemmer som oppnevnes av 
fylkestinget, etter forslag fra tingrettene og fra kommunestyrene. Disse deltar i sivile 
saker som behandles etter skjønnsprosessloven, og de må derfor ha spesiell 
kompetanse på et eller flere områder som vanligvis berøres ved skjønn. De kan godt 
være over 70 år, i motsetning til kravet som gjelder for meddommere. 
 

4. Kommunedirektørens vurdering 
Meddommerne spiller en sentral rolle i vårt rettssystem. Vervet som meddommer i 
straffesaker er derfor en viktig samfunnsplikt. Ordningen med meddommere i Norge 
er over 100 år gammel. 
 
Kommunedirektøren har også denne gangen lagt opp til at Askers innbyggere skal 
melde seg frivillig som meddommere, og at det i minst mulig grad må foretas 
utpeking av meddommere som ikke er like motiverte for oppgaven. Kommunen har 
siden slutten av februar annonsert bredt, med oppfordring til å melde seg som 
meddommer. Det er over 800 personer som har meldt sin interesse; flere kvinner 
enn menn. Det måtte derfor gjøres et uttrekk blant disse. Dette ble gjort tilfeldig, men 
slik at alle de yngre kandidatene er valgt ut, da det gjennomgående er overvekt av 
eldre meddommere i meddommerutvalgene. 
 

5. Konklusjon 
Kommunedirektøren foreslår at de kandidatene som legges fram i vedlagte lister 
velges av kommunestyret. 
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Meddommere - Tingretten - Kvinner 
Meddommere - Tingretten - Menn 
Meddommere - Lagmannsretten - Kvinner 
Meddommere - Lagmannsretten - Menn 
Meddommere - Jordskifteretten 
Skjønnsmedlemmer   
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/00505 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 21.05.2024 63/24 
2 Kommunestyret 11.06.2024  
  

Valg av meddommere og skjønnsmedlemmer 2025 - 2028 

Formannskapet har behandlet saken i møte 21.05.2024 sak 63/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Kandidater på vedlagte lister velges som lagmeddommere til Borgarting 
lagmannsrett. 

2. Kandidater på vedlagte lister velges som meddommere til Ringerike, Asker og 
Bærum tingrett. 

3. Kandidater på vedlagte liste velges som jordskiftemeddommere til Vestre Viken 
jordskifterett. 

4. Kandidater på vedlagte liste over skjønnsmedlemmer oversendes Akershus 
fylkeskommune for oppnevning. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/07285-1 Lars Erik Eriksen 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 21.05.2024 
Formannskapet 04.06.2024 
Kommunestyret 11.06.2024 
 

 
Steinverdi AS - Invitasjon til å delta i selskap innen sirkulær 
økonomi og markedssystem for massehåndtering 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Asker kommune har mottatt invitasjon til å delta i selskapet Steinverdi AS og tar 
denne til orientering 

2. Asker kommune kjøper 20 stk. aksjer i Steinverdi AS for kr 1 786 660,- 

3. Ordfører gis fullmakt til å representere Asker kommune i generalforsamling 

4. Budsjettdekning søkes innarbeidet i 2.tertial 2024. Kommunedirektøren gis 
fullmakt til å inngå nødvendige avtaler 

 

1. Sammendrag 
Steinverdi AS er et selskap stiftet av Bærum kommune i juli 2021. Selskapets 
hovedformål er å eie og forvalte et digitalt markedssystem for overskuddsmasser og 
andre bygge- og anleggsressurser. Markedssystemet skal legge til rette for gjenbruk 
slik at anleggsprosjekter som har et overskudd av masser, kan tilby disse til 
nærliggende prosjekter eller aktører som har tilsvarende behov. Dette er 
sirkulærøkonomi og bærekraftig ressursforvaltning i praksis, og bidrar samtidig til at 
transport optimaliseres mellom uttak og mottak. 
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Selskapet er i dag heleid av Bærum kommune. Ved stiftelsen var det en forutsetning 
at andre eiere på et senere tidspunkt skulle inviteres inn, men at selskapet forblir 
under offentlig kontroll gjennom majoritetseierskap av offentlige eiere. 

Bærum kommune ønsker å beholde minst 50% eierskap i selskapet, men mener at 
tiden nå er inne for å tilby andre offentlige eiere i form av kommuner og 
fylkeskommuner eierskap i selskapet. Selskapets markedssystem legger til rette for 
å fungere som et markedstorg i forhold til store utbyggingsprosjekter og 
masseforvaltning basert på samfunnsøkonomiske og forretningsmessige prinsipper. 

Asker kommune inviteres nå inn i selskapet ved å kjøpe minimum 20 og maksimum 
30 aksjer til pris kr. 89.333,- pr. aksje; med en total investering på minimum kr. 
1.786.660,- og maksimum kr. 2.679.990,-. 

 
2. Bakgrunn for saken 
Steinverdi AS ble stiftet av Bærum kommune den 02.07.2021 med hovedformål å 
eie, forvalte og drifte et digitalt markedssystem – Porfyr – for steinmasser og andre 
bygge- og anleggsressurser. Selskapet er i dag 100 % eiet av Bærum kommune, 
men allerede ved etableringen var det en forutsetning at selskapet i fremtiden skulle 
ha et delt eierskap med andre offentlige aktører og virksomheter. 

Steinverdi AS skal være en nøytral eier av markedssystemet; som i første rekke skal 
komme samfunnet til gode. Ved nå å gjennomføre en rettet emisjon mot utvalgte 
offentlige aktører ønsker Bærum kommune å få inn nødvendig kapital for videre drift 
og utvikling, få tilført ny og relevant eierkompetanse til selskapet og samtidig sikre 
fremtidig offentlig kontroll av selskapet. 

Porfyr er et digitalt markedssystem som skal legge til rette for gjenbruk, slik at 
anleggsprosjekter som har et overskudd av masser kan tilby disse til nærliggende 
prosjekter eller aktører som har tilsvarende behov. Dette er sirkulærøkonomi og 
bærekraftig ressursforvaltning i praksis, samtidig som det bidrar til at transport 
optimaliseres mellom uttak og mottak. 

 
3. Saksopplysninger 
Det har de siste årene vært et voksende behov for å legge til rette for omsetning og 
forvaltning av steinmasser i forbindelse med ulike bygge- og anleggsprosjekter.  
For å kunne svare ut dette behovet, etablerte Bærum kommune i 2021 selskapet 
Steinverdi AS med hovedformål å eie, forvalte og drifte et digitalt markedssystem – 
Porfyr – for steinmasser og andre bygge- og anleggsressurser. Selskapet er i dag 
100 % eiet av Bærum kommune, men allerede ved etableringen var det en 
forutsetning at selskapet i fremtiden skulle ha et delt eierskap med andre offentlige 
aktører og virksomheter. 
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Steinverdi AS skal være en nøytral eier av markedssystemet; som i første rekke skal 
komme samfunnet til gode. Ved nå å gjennomføre en rettet emisjon mot utvalgte 
offentlige aktører ønsker Bærum kommune å få inn nødvendig kapital for videre drift 
og utvikling, få tilført ny og relevant eierkompetanse til selskapet og samtidig sikre 
fremtidig offentlig kontroll av selskapet. 

Bærum kommune og Steinverdi AS har oversendt invitasjon til Asker kommune om å 
bli medeier i Steinverdi AS gjennom en rettet emisjon. Invitasjonen med tilhørende 
dokumenter, samt en presentasjon, følger vedlagt. 

Asker kommune er invitert til å kjøpe minimum 20 og maksimum 30 aksjer til pris kr. 
89.333,- pr. aksje; med en total investering på minimum kr. 1.786.660,- og 
maksimum kr. 2.679.990,-. 

Porfyr vil dekke et behov for å løse en åpen løsning for masseforvaltningen i 
området, som i dag ikke finnes. Systemet vil støtte sirkulærøkonomi og bærekraftig 
ressursforvaltning. Ved å investere i selskapet vil Asker kommune bidra til å dekke et 
behov som oppleves som økende i regionen. I tillegg vil det utgjøre et strategisk grep 
i kommunens arbeid med masseforvaltning.  

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Selskapet har en samfunnsviktig oppgave for kommunens innbyggere og næringsliv, 
så vel som regionen for øvrig ved å tilby et digitalt markedssystem som vil være 
sirkulærøkonomi og bærekraftig ressursforvaltning i praksis. Samtidig vil det bidra til 
at transport optimaliseres mellom uttak og mottak, som igjen vil kunne spare 
samfunn og miljø for kostnader og uønskede miljøpåvirkninger.  

En investering i selskapet har spesielt relevans i forhold til FN’s bærekraftsmål hvor 
selskapet dekker bærekraftsmål knyttet til innovasjon og infrastruktur, bærekraftige 
byer og lokalsamfunn, ansvarlig forbruk og produksjon samt samarbeid for å nå 
målene.  

Investering i Steinverdi AS med 20 stk. aksjer vil kreve kr. 1 786 660,- i investering. 
Porfyr er et nytt markedssystem, og investering i en slik løsning vil alltid være 
forbundet med viss risiko. Kommunedirektøren vurderer imidlertid at formålet med 
eierskap i selskapet først og fremst er av samfunnsmessig karakter, men også at det 
bygger på forretningsmessige prinsipper; og vurderer at det er riktig å bidra til 
løsningen som potensielt kan bidra til en mer åpen, sirkulær og bærekraftig 
massehåndtering i regionen og i Norge.  

Saken har ikke vært behandlet tidligere. 
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5. Konklusjon 
Kommunedirektøren anbefaler at Asker kommune kjøper 20 aksjer i Steinverdi AS il 
en sum av kr. 1 786 660,-. 

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Invitasjon til å bli medeier i Steinverdi AS_Asker kommune 
PROSPEKT for tegning av aksjer i Steinverdi AS 
Presentasjon emisjon Porfyr 
A - Tegningsblankett 2024 Steinverdi AS 
B - Vedtekter Steinverdi AS 
C - Årsregnskap 2023 Steinverdi AS_revisorbekreftet 
D - Merkevareplattform Porfyr 
E - Eierstrategi Steinverdi AS 2021-2024 
F - Innovasjonspartnerskapsavtale Norconsult Digital 
KST protokoll 29 03 2023_uttrekk - Bærum 
Protokoll ekstraord GF 19 04 2023 Steinverdi AS 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07285 Lars Erik Eriksen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 21.05.2024 64/24 
2 Kommunestyret 11.06.2024  
  

Steinverdi AS - Invitasjon til å delta i selskap innen sirkulær 
økonomi og markedssystem for massehåndtering 

Formannskapet har behandlet saken i møte 21.05.2024 sak 64/24 

Behandling 

Monica V. Bratlie (H) foreslo å utsette saken. 

Bratlies forslag ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

Saken utsettes. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
21/00137-70 Siri Torp Nordby 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 21.05.2024 
Kommunestyret 11.06.2024 
 

 
Forslag til mindre endring i lokal forskrift om fartsgrenser for 
fritidsfartøy i kommunens sjøområde - Holmenfjorden 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Det gjøres følgende endring i lokal forskrift om fartsgrenser for fritidsfartøy i 

kommunens sjøområde: Sonen for 5 knop i Holmenfjorden utvides ved at 
fartsgrensen for 5 knop etableres nord for en linje trukket fra Odden, via jernstake 
øst for Midtskjær, via jernstake sydvest for Knollen og bort til sydvestlige spiss på 
Torbjørnsøy. 

2. Endringen trer i kraft fra og med 15.06.2024. 

 
 
1. Sammendrag og konklusjon 
Denne saken gjelder evaluering av mindre endring i forskrift om fartsgrenser for 
fritidsfartøy i kommunens sjøområde, Asker kommune. Endringen som skal 
vurderes er å utvide området for 5 knops fartsgrense i Holmenfjorden.  
Bakgrunnen for denne evalueringssaken er en bestilling fra kommunestyret i møtet 
04.04.2022, i sak 45/22 (vedlegg 1). Her ble området for fartsgrensen på 5 knop i 
lokal fartsforskrift utvidet fra 150 meter til 200 meter fra land og holmer. I tillegg ble 
følgende bestilling gitt:  

«Administrasjonen fremmer etter 2 års erfaring en evalueringssak til politisk 
vurdering om 200 meter sonen i Holmenfjorden skal trekkes innenfor en linje trukket 
fra Odden, via jernstake øst for Midtskjær, via jernstake sydvest for Knollen og bort til 
sydvestlige spiss på Torbjørnsøy.» 
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Saken var på høring fra 05.03.2024 til 01.04.2024 (vedlegg 2). Den har vært 
publisert på kommunens nettsider og ble sendt direkte til antatt berørte parter. Liste 
over disse partene finnes i vedlegg 2 og inkluderer blant annet Politiets sjøtjeneste, 
Bærum kommune, lokale velforeninger, båtforeninger, bryggelag og idrettslag, 
Naturvernforbundet og Redningsselskapet.  

Det er kommet inn 3 høringssvar (vedlegg 3 til 6). Disse er fra Bærum kommune, 
Politiets sjøtjeneste og Nesøya Seilforening. Bærum har ikke innvendinger mot at 
Asker gjør lokale tilpasninger i sin forskrift. Politiet melder at de ikke mener lavere 
fart er nødvendig ut fra et sikkerhetsperspektiv. Nesøya Seilforening ønsker sterkt at 
kommunen utvider sonen for 5 knop av hensyn til barna som bruker området aktivt. 

Etter en vurdering av høringssvarene (vedlegg 7) foreslås det å utvide sonen for 5 
knop i Holmenfjorden. Dette av hensyn til myke trafikanter, som melder at farten i 
området er for høy og at dette går ut over trivselen til de myke trafikantene.  

Til informasjon vil det komme på plass ytterligere skilting av fartsgrensene. Det har 
tatt en del tid å få Kystverkets godkjennelse av skiltplanen og å få på plass avtaler 
med berørte grunneiere om hvor skiltene skal settes.  

 
2. Bakgrunn for saken og saksopplysninger 
Saken gjelder forskrift om fartsgrenser for fritidsfartøy i kommunens sjøområde, med 
hjemmel i havne- og farvannsloven § 8. Kommunens sjøområde er området hvor 
kommunen har planmyndighet etter plan- og bygningsloven, med unntak av hoved- 
og biled. Fritidsfartøy er fartøy med største lengde på inntil 24 meter, og som ikke 
brukes i næringsvirksomhet. Det er kun fritidsfartøy kommunen kan gi fartsforskrift 
om etter havne- og farvannsloven.  

Ny havne- og farvannslov trådte i kraft 01.01.2020. Tidligere lokale fartsforskrifter for 
fritidsfartøy i sjøområdet ble opphevet fra sentralt hold fra 01.01.2022. Det gjelder 
ingen generell nasjonal fartsgrense på 5 knop langs land, og kommuner må selv 
fastsette lokal forskrift dersom de ønsker slik fartsregulering. Nye Asker kommune 
har hatt lokal fartsforskrift fra 01.01.2022. Generelt er fartsgrensen i Asker 5 knop 
innenfor 200 meter fra land og holmer, samt at det er noen områder i Asker nord 
hvor det er 25 knops fartsgrense utenfor 5 knops-sonen. Ellers er det fri fart. I 
enkelte områder er det gjort tilpasninger ved at sonen for 5 knop er utvidet utover 
200 meter for å gjøre avgrensningen enklere å forstå. Dette gjelder for eksempel i 
Hyggenvika, Gråøysundet og Blakstadbukta. Uten en slik utvidelse av 5 knops-
sonen ville det ha gjenstått smale striper med 25 knop eller fri fart inne i en 5 knops-
sone.  

Askers gjeldende lokale forskrift er et resultat av et samarbeid mellom flere 
kommuner i indre Oslofjord samt innspill fra Politiets sjøtjeneste. Det har vært et 
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ønske fra Politiet om å ha enhetlige regler på tvers av kommunegrensene. Fordelen 
er enkelhet for brukerne som følger reglene, og for Politiet som håndhever reglene.  

Generelt i indre Oslofjord gjelder nå at det er 5 knops fartsgrense innenfor 200 meter 
fra land og holmer, samt at i noen områder utenfor denne 5 knops sonen er det brukt 
25 knops fartsgrense. Dette gjelder for kommunene Holmestrand, Drammen, Lier, 
Asker, Bærum, Oslo og Nesodden. Nordre Follo har ingen lokal fartsforskrift. Horten, 
Frogn, Vestby og Moss har også lokal fartsforskrift, med varierende størrelse på 5 
knops-sonen (den varierer fra 100 meter til 300 meter innenfor land og holmer).  

Da nye Askers forskrift ble vedtatt, ble fartsreguleringen i Holmenfjorden vurdert 
særskilt, slik også flere andre områder ble.  

Etter politisk behandling ble det bestemt å holde seg til den generelle reguleringen 
på 5 knop 200 meter fra land og holmer i Holmenfjorden. Når det gjelder 
Hyggenvika, Gråøysundet og Blakstadbukta, fikk disse utvidet sonen for 5 knop av 
hensyn til enklere oppfattelse av sonen for 5 knop. Administrasjonen fikk samtidig en 
bestilling på en evalueringssak om Holmenfjorden etter to sesongers erfaring. Dette 
følges opp i denne saken.  

Gjeldende fartsgrenser i Holmenfjorden fremgår under, fra Kystverkets kart Kystinfo 
(rød farge viser 5 knops fartsgrense, grønn farge viser 25 knops fartsgrense).  

 

Det som skal vurderes i denne saken, er om fartsgrensen bør omgjøres til 5 knop i 
sin helhet innenfor en linje trukket vest til øst mellom følgende punkter; fra Odden, 
via jernstake øst for Midtskjær, via jernstake sydvest for Knollen og bort til 
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sydvestlige spiss på Torbjørnsøy. Se Kystinfo sitt kart under for hvordan 
avgrensningen vil se ut:  

 

Denne konkrete avgrensningen er foreslått på grunn av områder med grunt vann i 
Holmenfjorden (som er merket fysisk med jernstaker).  

 
3. Tidligere behandling  
Denne evalueringssaken har ikke vært behandlet tidligere.  
Endring av forskrift om fartsgrenser for fritidsfartøy i kommunens sjøområde ble 
behandlet og vedtatt av kommunestyret i møtet 04.04.2022 som sak 45/22. Her ble 
området for fartsgrensen på 5 knop i lokal fartsforskrift utvidet fra 150 meter til 200 
meter fra land og holmer. Følgende punkt ble tatt inn som vedtakspunkt 3 i saken:  

«Administrasjonen fremmer etter 2 års erfaring en evalueringssak til politisk 
vurdering om 200 meter sonen i Holmenfjorden skal trekkes innenfor en linje trukket 
fra Odden, via jernstake øst for Midtskjær, via jernstake sydvest for Knollen og bort til 
sydvestlige spiss på Torbjørnsøy.»  

 
4. Høringssvar  
Høringsbrevet ble sendt direkte til flere parter, i tillegg til at høringen ble publisert på 
kommunens nettsider. Det kom inn høringssvar fra Bærum kommune, Politiets 
sjøtjeneste og Nesøya Seilforening.  
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For øvrig antas det at det lave antallet mottatte høringssvar skyldes at de andre 
høringspartene ikke har noen spesiell mening om saken, hverken når det gjelder å 
utvide eller å beholde eksisterende sone for 5 knop.  

 
5. Kommunedirektørens vurdering 
Regulering av fart på sjøen legger til rette for sikker ferdsel i kommunens sjøområde.  
 
De tre høringsinnspillene som er kommet inn er vurdert i et eget vedlegg til saken. 
Bærum kommune har ikke innvendinger mot at Asker kommune gjør lokale 
endringer i forskriften. Politiet mener at en utvidelse av sonen for 5 knop ikke er 
nødvendig ut fra et sikkerhetsperspektiv, men har heller ingen sterke 
motforestillinger mot en eventuell utvidelse. Nesøya Seilforening ønsker sterkt at 
området omgjøres til 5 knop av hensyn til barna som bruker området aktivt.  

Det som taler for utvidelse av 5 knops-sonen er at det blir bedre helhet i området for 
myke trafikanter, basert på at det allerede er avsatt et område til friluftsområde i sjø, 
og at veien dit også blir omfattet av 5 knop. Videre at det grunnet himmelretningen 
oppstår motlys som gjør det vanskelig å se barn i sjøen for båtførere, og at med 
senket fart er det enklere å oppdage disse. Av hensyn til likebehandling med 
områdene Hyggenvika, Gråøysundet og Blakstadbukta bør også Holmenfjordens 
område for 5 knop utvides, dette for å unngå striper og lommer med 25 knop inne i 
en 5 knops sone. Også det faktum at en utvidelse av 5 knops-sonen ikke koster en 
båtfører mer enn 2 minutter og 14 sekunder i ekstra tidsbruk fra Hestesund til 
Midtskjær, mot at området får økt bruksverdi for myke trafikanter, taler for en 
utvidelse av området for 5 knop.  

 
6. Konklusjon 
Etter en gjennomgang av høringssvarene foreslår Kommunedirektøren at området 
for 5 knop i Holmenfjorden utvides. Det avgjørende har vært hensynet til myke 
trafikanter, som opplever farten i området som problematisk. Endringen utføres ved å 
ta inn et nytt strekpunkt i forskriften (vedlegg 8) § 2-1 tredje ledd, som nytt strekpunkt 
nr. 7, som skal lyde:  
 

- «I Holmenfjorden innenfor en linje trukket fra Odden, via jernstake øst for 
Midtskjær, via jernstake sydvest for Knollen og bort til sydvestlige spiss på 
Torbjørnsøy.» 

 Det foreslås at endringen skal tre i kraft fra og med 15.06.2024.  

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Vedlegg:  

Vedlegg 1: Saksprotokoll fra Kommunestyrets møte 04.04.2022 
Vedlegg 2: Kommunens høringsbrev  
Vedlegg 3: Høringssvar fra Bærum kommune  
Vedlegg 4: Høringssvar fra Politiets sjøtjeneste  
Vedlegg 5: Høringssvar fra Nesøya Seilforening  
Vedlegg 6: Kartvedlegg til høringssvar fra Nesøya Seilforening 
Vedlegg 7: Gjennomgang og vurdering av høringssvarene 
Vedlegg 8: Forskrift om fartsgrenser for fritidsfartøy i kommunens sjøområde 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
21/00137 Siri Torp Nordby 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 21.05.2024 65/24 
2 Kommunestyret 11.06.2024  
  

Forslag til mindre endring i lokal forskrift om fartsgrenser for 
fritidsfartøy i kommunens sjøområde - Holmenfjorden 

Formannskapet har behandlet saken i møte 21.05.2024 sak 65/24 

Behandling 

Turid Lohne Velund (H) fremmet følgende alternative forslag i to punkter: 

Nytt punkt 1  
Endring i lokal forskrift om fartsgrenser for fritidsfartøy i kommunens sjøområde - 
Holmenfjorden vedtas ikke. 
 
Nytt punkt 2 
Kommunestyret ber om at det gjøres en evaluering av endringer gjennomført mellom 
Bjerkøya Løkenes/Blakstad samt i Leangbukta der man ikke lenger har en fartsled. 
 
Velunds forslag ble satt opp mot innstillingen. Velunds forslag ble vedtatt, mot 6 
stemmer (Granum, Riis Rasmussen, Holter-Schøyen, Matt, Nordmo, Høili) 
 

Innstilling  

1. Endring i lokal forskrift om fartsgrenser for fritidsfartøy i kommunens sjøområde - 
Holmenfjorden vedtas ikke. 

2. Kommunestyret ber om at det gjøres en evaluering av endringer gjennomført 
mellom Bjerkøya Løkenes/Blakstad samt i Leangbukta der man ikke lenger har en 
fartsled. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/05650-2 Lars Erik Eriksen 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 21.05.2024 
 

Drammen havn AS - Innkalling til generalforsamling 13. juni 
2024 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Formannskapet har som Asker kommunes eierutvalg behandlet innkalling til 
generalforsamling i Drammen havn AS den 13. juni 2024 og tar denne til 
orientering. 

2. Ordfører gis fullmakt til å representere Asker kommune i generalforsamlingen. 
 
 
1. Sammendrag 
Økonomisjef Karianne Husemoen i Drammen havn AS har på vegne av styrets leder 
Ann-Christin Gjerdseth Andersen innkalt til generalforsamling i Drammen havn AS 
den 13. juni 2024; som vil avholdes i selskapets lokaler. 

Innkallingen følger som vedlegg til saken. 

Generalforsamlingen skal fastsette styrets årsberetning for 2023, årsregnskap med 
noter for 2023, herunder resultatregnskap og balanse, samt disposisjon av 
årsresultatet. Det skal også fastsettelses styrehonorar og revisjonshonorar. 

I tråd med Kommunelovens §23-6, 4. ledd, er kopi av innkallingen sendt 
kontrollutvalgets medlemmer samt Viken kontrollutvalgssekretariat IKS; slik at 
kontrollutvalget er varslet om møtet. Kontrollutvalget har rett til å være til stede i 
disse møtene. 
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2. Bakgrunn for saken 
Asker kommune har den 30.04.2024 mottatt innkalling til generalforsamling 1-2024 
for selskapet Drammen havn AS. Generalforsamling er berammet til den 13. juni 
2024 kl. 09:00 – 10:30 i selskapets lokaler i Hans Kiærs gate 1A i Drammen. 

Drammen Havn AS ble omdannet fra et interkommunalt selskap i juni 2023 og eies i 
fellesskap av Drammen kommune med 64%, Lier kommune med 18% og Asker 
kommune med 18%.  

Selskapet forvalter et av Norges mest effektive logistikk- og transportknutepunkter 
for vei, sjø og jernbane, med et kundegrunnlag på over to millioner mennesker 
innenfor en radius på ti mil. På Drammen Havn anløper skip med varer fra hele 
verden som distribueres miljø- og kostnadseffektivt videre til hele landet. 

Havna er en viktig aktør for næringslivet i regionen, og bidrar til økt verdiskaping og 
arbeidsplasser. 

Drammen Havn skal være Norges beste havn for bilimport og samtidig bidra til at 
mest mulig gods fraktes miljøvennlig via sjø og bane. Rederier og andre kunder som 
har fokus på bærekraft, skal foretrekke Drammen som sin havn. 

Gjennom omforente politiske vedtak i de tre kommunestyrene i mai og juni 2022 
besluttet eierne at kommunenes samfunnsoppdrag, slik dette er definert av havne- 
og farvannsloven, skal organiseres i to selskaper: 

• Drammen havn AS, som eies av kommunene Drammen, Lier og Asker. 
• Drammen havn farvannsforvaltning IKS, som eies av Drammen kommune og 

Lier kommune. 

Drammen havn AS er etablert for blant annet å ivareta eiernes operative ansvar for 
havnen og for farvannet, etter havne- og farvannsloven. 

Drammen havn farvannsforvaltning IKS er etablert for å ivareta eierkommunenes 
myndighetsoppgaver etter havne- og farvannsloven, ved søknader om tiltak som 
berører Drammen og Lier kommuners sjøområder. Asker kommune ivaretar 
myndighetsutøvelsen etter havne- og farvannsloven i kommunens farvann i egne 
organer og basisorganisasjon. 

I henhold til aksjeloven skal selskapet hvert år innen 30. juni avholde 
generalforsamling. Selskapets vedtekter har fastsatt at innkalling til ordinær 
generalforsamling skal skje med minst seks ukers skriftlig varsel til aksjonærene. 
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3. Saksopplysninger 
Kommunedirektøren henviser til vedlagte innkalling med dagsorden samt utarbeidet 
oversikt over nøkkeltall; og har følgende merknader: 

3.1 Valg av nytt styre 
Som sak 6/24 skal avholdes valg av nytt styre. 

Selskapet har en valgkomite med representanter fra eierne. Valgkomiteen ledes av 
ordfører i Drammen kommune. 

Det er ikke vedlagt forslag fra valgkomitéen til personer som foreslås valgt til det nye 
styret. 

3.2 Fastsettelse av styrets honorar for 2023 
Som sak 6/24 skal også fastsettes styrets godtgjørelse, som fastsettes etterskuddsvi 
i forbindelse med generalforsamling. 

Kommunedirektøren forutsetter at utgiftsgodtgjørelsen til styremedlemmer er 
innenfor akseptable rammer og ikke lønnsledende.  

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Drammen havn AS arbeider for å tilrettelegge for bærekraftig og effektiv havnedrift 
som knytter sammen godstransport på sjø, bane og vei, og på den måten ivaretar sin 
rolle som samfunnsbygger lokalt, regionalt og nasjonalt. Drammen Havn skal være 
Norges beste havn for bilimport. Selskapets virksomhet foregår på Holmen i 
Drammen. 

Drammen Havn arbeider i samarbeid med sine eierkommuner målrettet for å bidra til 
å realisere FNs bærekraftsmål, med hovedfokus på fem av målene hvor havnas 
interesser og virksomhet har størst påvirkning.  

#9, Innovasjon og infrastruktur: Intermodaliteten skal videreutvikles og 
styrkes. 
Et eksempel på dette er den kontinuerlige jobben med å få godstransport bort 
fra vei, og over på sjø og jernbane. 

#11, Bærekraftige byer og samfunn: Det skal tilrettelegges for byvennlig 
havnedrift som en naturlig del av nærmiljøet i Drammen. 
Et eksempel, som er under planlegging og utforming, er et grønt belte mot 
byen, ved både Strømsø- og Bragernesmunningen. 

#13, Stoppe klimaendringene: Utslippet knyttet til havnedrift skal reduseres. 
Her er det allerede satt i gang utskiftninger til elektriske biler og elektrifisering 
av kraner, i tillegg til arbeid med å få mer gods fra vei, og over til sjø og bane. 
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#14, Liv under vann: Her jobbes det kontinuerlig for å opprettholde et 
bærekraftig liv under vann og sikker bruk av farvann rundt havna. Drammen 
havn har vært med i prosjektet «Ren Drammensfjord» og kartlagt sjøbunnen 
og vannkvaliteten i Drammensfjorden gjennom mange år. I tillegg utredes 
også behovet for rydding av sjøbunnen. 
I tråd med bærekraftsmålet, dekkes sjøbunnen med rene masser av grus i de 
områdene som er under utvidelse. 

#17, Samarbeid for å nå målene: Drammen havn samarbeider tett med 
rederier, speditører og vareeiere om å gjennomføre miljøvennlige 
transportløsninger hvor særlig koblingen mellom sjø og jernbane har stort 
fokus 

Avholdelse av generalforsamling i selskapet kan i seg selv ikke anses å ha noen 
relevans for de tre bærekraftsdimensjonene FNs bærekraftsmål – miljø, økonomi og 
sosiale forhold. 

Saken har ikke vært behandlet tidligere. 

 
5. Konklusjon 
Ut over det som er opplyst i saksfremlegget med tilhørende vedlegg har 
Kommunedirektøren ingen øvrige merknader til sakene på dagsorden. 

Kommunedirektøren anbefaler at formannskapet som Asker kommunes eierutvalg 
tar innkalling til generalforsamling i Drammen havn AS den 13 06.2024 til orientering. 

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Drammen Havn AS Generalforsamling 13 juni 2024 
Nøkkeltall - Drammen Havn AS 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/05650 Lars Erik Eriksen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 21.05.2024 66/24 
  

Drammen havn AS - Innkalling til generalforsamling 13. juni 
2024 

Formannskapet har behandlet saken i møte 21.05.2024 sak 66/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Formannskapet har som Asker kommunes eierutvalg behandlet innkalling til 
generalforsamling i Drammen havn AS den 13. juni 2024 og tar denne til 
orientering. 

2. Ordfører gis fullmakt til å representere Asker kommune i generalforsamlingen. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/05651-3 Lars Erik Eriksen 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 21.05.2024 
 

E134 Haukelivegen AS - Innkalling til generalforsamling 5. juni 
2024 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Formannskapet har som Asker kommunes eierutvalg behandlet innkalling til 
generalforsamling i E134 Haukelivegen AS den 5. juni 2024 og tar denne til 
orientering. 

2. Ordfører gis fullmakt til å representere Asker kommune i generalforsamlingen. 

3. Asker kommune vedtar kostnadsdeling med kr 67 500,- for 2024 og kr 71 000,- 
for 2025 som må inkorporeres i Asker kommunes handlingsprogram. 

 
 
1. Sammendrag 
Daglig leder Pål Kårbø i E134 Haukelivegen AS har på vegne av styrets leder Roald 
Aga Haug innkalt til generalforsamling i E134 Haukelivegen AS den 5. juni 2024; 
som i år vil finne sted på Clarion Collection Hotel, Kongsberg samt digitalt for de som 
ikke har anledning til å reise dit. 

Innkallingen følger som vedlegg til saken. 

Generalforsamlingen skal fastsette styrets årsberetning for 2023, årsregnskap med 
noter for 2023, herunder resultatregnskap og balanse, samt disposisjon av 
årsresultatet. Det skal også fastsettelses styrehonorar og revisjonshonorar, samt 
valg av revisor. Videre er det punkt om kostnadsdeling for 2024 og 2025. 
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I tråd med Kommunelovens §23-6, 4. ledd, er kopi av innkallingen sendt 
kontrollutvalgets medlemmer samt Viken kontrollutvalgssekretariat IKS; slik at 
kontrollutvalget er varslet om møtet. Kontrollutvalget har rett til å være til stede i 
disse møtene. 

 
2. Bakgrunn for saken 
Asker kommune har den 17.04.2024 mottatt innkalling til generalforsamling 1-2024 
for selskapet E134 Haukelivegen AS. Generalforsamling er berammet til torsdag den 
5. juni 2024 kl. 10:30 – 13:30 på Clarion Collection Hotel i Kongsberg. 

Styret opplyser at E134 Haukelivegen AS vart stifta 10. januar 2001 under namnet 
Haukelivegen AS og har vare i vanleg drift etterpå. Selskapet endra namn i 2013 til 
E134 Haukelivegen AS, samtidig som føremålet blei utvida til å omfatte RV23.  

Føremålsparagrafen er etter siste endringar slik:  
Selskapet har som føremål å arbeide for utbygging og standardheving av 
transportkorridoren E134 Karmøy-Frogn, RV36 Seljord-E18 og sambandet E134-
Bergen. I tillegg kan selskapet arbeide for å fremje interessene til viktige sidegreiner 
til denne transportkorridoren når dette styrker arbeidet for korridoren. Selskapet kan 
ta initiativ til å opprette finansieringsselskap og utbyggingsselskap. Selskapet har 
høve til å delta i og/eller arbeide saman med andre selskap med tilsvarande føremål. 
Selskapet står elles fritt til å setje i verk tiltak og bruke dei verkemiddel som er 
tilgjengeleg og aktuelle for å fremje føremålet til selskapet.  

Overskot/underskot skal disponerast etter norske lover og vedtekter. Selskapet skal 
ikkje betale utbyte. 

I henhold til aksjeloven skal selskapet hvert år innen 30. juni avholde 
generalforsamling. Selskapets vedtekter har fastsatt at innkalling til ordinær 
generalforsamling skal skje med minst en måneds skriftlig varsel til aksjonærene.  

 
3. Saksopplysninger 
Kommunedirektøren henviser til vedlagte innkalling med dagsorden samt utarbeidet 
oversikt over nøkkeltall; og har følgende merknader: 

3.1 Valg av revisor til selskapet 
Som sak 5 skal avholdes valg av revisor. Ifølge innkallingen foreslår styret som 
vedtak å innstille på gjenvalg av revisor og godkjenning av godtgjøring i 2024 etter 
regning.  
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Selskapets revisor har vært Ullensvang Revisjon AS (som tidligere har skiftet navn 
fra Odda Revisjon AS) hvor statsautorisert revisor Elin Bye den 7. april 2024 har 
signert uavhengig revisors beretning. 

Kommunedirektøren har de siste årene bemerket at revisjonstjenestene ikke har 
vært ute på anbud, som forutsatt i eiermeldingen til Asker kommune. Heller ikke i år 
er det opplyst om det har vært planlagt, eller planlegges, å ha revisjonstjenester ute 
på anbud. Generalforsamlingen burde ta stilling til om selskapets administrasjon 
burde anmodes om å gjennomføre en prosess med tilbudsinnhenting for valg av ny 
revisor eller opplyse om hvorfor en slik prosess ikke gjennomføres. 

3.2 Valg av nytt styre 
Som sak 10 skal avholdes valg av nytt styre. 
Det er ikke vedlagt forslag fra valgkomitéen til personer som foreslås valg til det nye 
styret, men dette vil ifølge innkallingen ettersendes.  

3.3 Styreansvarsforsikring 
Som sak 6 skal generalforsamlingen fastsette godtgjørelse til styret.  

Kommunedirektøren forutsetter at selskapet har tegnet styreansvarsforsikring, men 
opplysning om dette fremkommer ikke av årsregnskapet. 

3.4 Kostnadsfordeling 
Som sak 7 skal fremlegges forslag til kostnadsfordeling for 2024 og 2025.  
Selskapet mottar tilskudd i form av kostnadsfordeling fra sine aksjonærer. 

For Asker kommune utgjør kostnadsdelingen kr. 67 500,- for 2024 og kr. 71 000,- for 
2025.  

Kommunedirektøren forutsetter at kostnadsfordelingen for 2024 med kr. 67 500,- og 
for 2025 med kr. 71 000,- hensyntas i handlingsprogrammet.  

3.5 Etter de formelle sakene: 
Etter de formelle sakene vil utbyggingsdirektør Kjell Inge Davik i Statens Vegvesen 
holde innledning om de ulike prosjektene på E134. I tillegg er flere næringsaktører 
invitert til å holde innlegg. 

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
E134 Haukelivegen AS arbeider for utbygging og standardheving av 
transportkorridoren E134 Karmøy-Frogn, RV36 Seljord-E18 og sambandet E134-
Bergen. I tillegg kan selskapet arbeide for å fremme interessene til viktige 
sidegreiner til denne transportkorridoren når dette styrker arbeidet for korridoren. 
Selskapet kan ta initiativ til å opprette finansieringsselskap og utbyggingsselskap. 
Selskapet har høve til å delta i og/eller arbeide sammen med andre selskap med 
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tilsvarende formål. Selskapet står ellers fritt til å sette i verk tiltak og bruke de 
virkemidler som er tilgjengelig og aktuelle for å fremme formålet til selskapet. 

For Asker kommune er det spesielt viktig ved å sikre en god ferdsel og korridor langs 
E134 fra Lier i vest til Frogn i øst (tidligere RV23). Dette har spesielt relevans i 
forhold til FN’s bærekraftsmål hvor selskapet dekker de to bærekraftsmålene knyttet 
til innovasjon og infrastruktur samt samarbeid for å nå målene.  

Avholdelse av generalforsamling i selskapet kan i seg selv ikke anses å ha noen 
relevans for de tre bærekraftsdimensjonene FNs bærekraftsmål – miljø, økonomi og 
sosiale forhold. 

Økonomisk konsekvens: 
Kostnadsfordeling hvor Asker kommune må innbetale kr. 67 500,- i 2024 og kr. 
71 000,- i 2025. 

Saken har ikke vært behandlet tidligere. 

 
5. Konklusjon 
Ut over det som er opplyst i saksfremlegget med tilhørende vedlegg har 
Kommunedirektøren ingen øvrige merknader til sakene på dagsorden. 

Kommunedirektøren forutsetter at kostnadsfordelingen for 2024 med kr. 67 500,- og 
for 2025 med kr. 71 000,- hensyntas i handlingsprogrammet. 

Kommunedirektøren anbefaler at formannskapet som Asker kommunes eierutvalg 
tar innkalling til generalforsamling i E134 Haukelivegen AS den 05 06.2024 til 
orientering. 

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Innkalling til generalforsamling E134 AS - onsdag 5 juni 2024 
Komplette sakspapir til GF 5 juni 2024 versjon 17 april 
Nøkkeltall - E134 Haukelivegen AS 

 



 

 
 

  1/1 
 

 

Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/05651 Lars Erik Eriksen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 21.05.2024 67/24 
  

E134 Haukelivegen AS - Innkalling til generalforsamling 5. juni 
2024 

Formannskapet har behandlet saken i møte 21.05.2024 sak 67/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Formannskapet har som Asker kommunes eierutvalg behandlet innkalling til 
generalforsamling i E134 Haukelivegen AS den 5. juni 2024 og tar denne til 
orientering. 

2. Ordfører gis fullmakt til å representere Asker kommune i generalforsamlingen. 

3. Asker kommune vedtar kostnadsdeling med kr 67 500,- for 2024 og kr 71 000,- 
for 2025 som må inkorporeres i Asker kommunes handlingsprogram. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/05653-1 Lars Erik Eriksen 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 21.05.2024 
 

Jobbhuset AS - Innkalling til generalforsamling 19. juni 2024 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Formannskapet har som Asker kommunes eierutvalg behandlet innkalling til 
generalforsamling i Jobbhuset AS den 19. juni 2024 og tar denne til orientering. 

2. Ordfører gis fullmakt til å representere Asker kommune i generalforsamlingen. 

3. Som styremedlemmer i selskapet foreslås gjenvalgt: 
 
Petter Trebler som styremedlem i to år for perioden 2024 – 2026 
:::::::::::::::::::::: som nestleder i to år for perioden 2024 – 2026 

 

1. Sammendrag 
Daglig leder Jan Åge Fjell i Jobbhuset AS har på vegne av styrets leder Bjørn-Tore 
Rødtangen-Hansen innkalt til generalforsamling i Jobbhuset AS den 19. juni 2024; 
som vil avholdes på ordførerens kontor i Asker rådhus. 

Innkallingen følger som vedlegg til saken. 

Generalforsamlingen skal fastsette styrets årsberetning for 2023, årsregnskap med 
noter for 2023, herunder resultatregnskap og balanse, samt disposisjon av 
årsresultatet. Det skal også fastsettelses styrehonorar og revisjonshonorar samt valg 
av styremedlemmer i selskapet. 

I tråd med Kommunelovens §23-6, 4. ledd, er kopi av innkallingen sendt 
kontrollutvalgets medlemmer samt Viken kontrollutvalgssekretariat IKS; slik at 
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kontrollutvalget er varslet om møtet. Kontrollutvalget har rett til å være til stede i 
disse møtene. 

 
2. Bakgrunn for saken 
Asker kommune har den 03.05.2024 mottatt innkalling til generalforsamling for 2024 
for selskapet Jobbhuset AS. Generalforsamling er berammet til den 19. juni 2024 kl. 
14:30 – 15:00 på ordførerens kontor i Asker rådhus. 

Jobbhuset AS har lokaler i Sætre og på Spikkestad og tilbyr tiltaksplasser innen 
attføring (AFT), tilrettelagt arbeid (VTA) og fagopplæring (lærekandidater) med 
produksjon av varer og tjenester. Selskapet bidrar til god arbeidsinkludering i Asker 
kommune og bidrar til å motvirke utenforskap. Jobbhuset AS innebefatter ca. 110 
personer til enhver tid. Kundene er i hovedsak i området Asker, Bærum og 
Drammen. 

Av de 110 personene er det følgende plasser: 
 
- Attføring AFT – Arbeidsforberedende trening – 24 personer 
- Tilrettelagt arbeid VTA – Varig tilrettelagt arbeid – 52 personer 
- Fagopplæring – lærekandidater – 6 personer 

Jobbhuset AS ble i desember 2022 re-sertifisert for 3 nye år i kvalitetssystemet 
Equass (European Quality in Social Services) som er et europeisk system for 
kvalitetssikring av velferdstjenester med ekstern revisjon og EU – sertifisering. 
Arbeids- og velferdsdirektoratet har satt krav om kvalitetssikring med ekstern revisjon 
og sertifisering for å kunne drifte arbeidsmarkedstiltak. EQUASS dekker godt 
myndighetens krav til en slik kvalitetssikring og bransjeforeningen 
Attføringsbedriftene i NHO anbefaler nå alle sine medlemmer om å gjennomgå 
sertifiseringsprosess i EQUASS. 

Som sertifisert bedrift rapporterer Jobbhuset AS årlig med innsending av rapporter, 
sist i desember 2023. Interessepartnerne gir selskapet 5, 1 i snittscore og de ansatte 
i Jobbhuset (arbeidstakere, ledere, deltagere og lærekandidater) 4,8 på tilfredshet 
der høyeste score er 6.  

Jobbhuset AS leverer høy kvalitet av attføringstjenester til en lav pris, sett mot andre 
leverandører. 

De siste to årene har Jobbhuset deltatt i prosjektet «Sosial profil – inkludering og 
sertifisering i Asker kommune med økt aktivitet for vekstbedriftene og sosial profil 
Asker som er et sertifiseringskurs for bedrifter i regi av Asker Næringsforening, NAV, 
Asker Produkt AS, Fontenehuset, Jobbhuset AS, NAKUHEL og Asker kommune.  
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Videre har selskapet deltatt i NOl 7 bedriftsnettverk med prosjektet «hold Oslofjorden 
ren». 

Jobbhuset AS ønsker å bidra til «likeverdige tjenester» i hele kommunen og ønsker å 
etablere seniorplasser i Asker syd, tilsvarende det som allerede er etablert i Asker 
nord. 

Etter oppsplittingen av Viken fylkeskommune er det ikke lenger noen 
samarbeidsavtale mellom opplæringskontoret, Akershus fylkeskommune og 
Jobbhuset AS.  
Det er viktig å merke seg at dersom samarbeidsavtalen ikke videreføres i Akershus 
fylkeskommune, vil vekst og attføringsbedriftene i Asker miste et viktig tilbud om 
tilrettelagt fagopplæring til yrkeshemmede i Asker kommune. 

Utenforskap har store konsekvenser for samfunnet og den enkelte person som er 
rammet av utenforskapet. Utenforskap kan ramme alle og på ulike måter. Å stå uten 
jobb over tid, ungt utenforskap, manglende mestring i skole eller jobb, sykdom, rus, 
mobbing, ensomhet og utilstrekkelig integrering er eksempler på livssituasjoner som 
setter mennesker på sidelinjen og medfører utenforskap. 

Jobbhuset AS kan være et godt instrument for Asker kommune til å motvirke ulike 
typer utenforskap og kan utføre ulike typer leveranser samt levere på kontrakter 
basert på utvidet egenregi for Asker kommune. 

I henhold til aksjeloven skal selskapet hvert år innen 30. juni avholde 
generalforsamling. Selskapets vedtekter har fastsatt at innkalling til ordinær 
generalforsamling skal skje med minst seks ukers skriftlig varsel til aksjonærene. 

 
3. Saksopplysninger 
Kommunedirektøren henviser til vedlagte innkalling med dagsorden samt utarbeidet 
oversikt over nøkkeltall; og har følgende merknader: 

3.1 Fastsettelse av styrets honorar for 2023 
Som sak 7/24 skal fastsettes styrets godtgjørelse, som fastsettes etterskuddsvis i 
forbindelse med generalforsamling. 

Kommunedirektøren forutsetter at utgiftsgodtgjørelsen til styremedlemmer er 
innenfor akseptable rammer og ikke lønnsledende. 

3.2 Valg av nytt styre 
Som sak 8/24 del a) skal avholdes valg av nytt styre. 

Selskapet har ikke egen valgkomite og i Asker kommune er det PFU – Politisk 
forhandlingsutvalg – som er valgkomité for selskapet. Valgkomitéen består av 
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ordfører Lene Conradi, varaordfører Monica Vee Bratlie og leder for opposisjonen 
Ivar Granum. 

PFU har som rutine å kontakte alle styreledere tidlig på våren for å høre om de har 
gjennomført styreevaluering og hvilke behov de ser for seg i tiden fremover med 
tanke på kompetanse og styresammensetning. 

Styremedlemmene i selskapet velges for 2 år av gangen.  

Det sittende styret har bestått av: 
 Styreleder   Bjørn Tore Rødtangen-Hansen (valgt siden 2003) 
  Nestleder   Snorre Opsahl (valgt siden 2014) 
  Styremedlem  Tone Merethe Andreassen (valgt siden 2019) 
  Styremedlem  Petter Trebler (valgt siden 2019) 
  Styremedlem  Mariell Bertelsen Apeland (valgt av ansatte) 

Følgende medlemmer er på valg: 
  Styremedlem     Petter Trebler (ønsker gjenvalg) 
  Nestleder        Snorre Opsahl  

Etter gjennomført valg, vil Jobbhuset AS sitt styre bestå av: 
  Styreleder   Bjørn Tore Rødtangen-Hansen for perioden 2023 – 2025 
  Nestleder   :::::::::::::::::::::::::::::: for perioden 2024 – 2026 
  Styremedlem  Tone Merethe Andreassen for perioden 2023 – 2025 
  Styremedlem  Petter Trebler for perioden 2024 – 2026 
  Styremedlem  Mariell Bertelsen Apeland (valgt av ansatte) 

Sak 8 b) Valg av ny revisor til selskapet: 

Revisjonsselskapet Deloitte AS har vært selskapets revisor siden 21.10.2008. 

Kommunedirektøren vil oppfordre selskapets styre og daglig leder til å igangsette 
prosess med å konkurranseutsette revisjonstjenesten, i tråd med forventningene i 
eierskapsmeldingen. 

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Jobbhuset AS er en VTA-bedrift (Varig Tilrettelagt Arbeid) som samarbeider med 
andre VTA-bedrifter, kommune, andre offentlige instanser og øvrig næringsliv for å 
tilby meningsfullt arbeid og kvalitetsprodukter. Selskapet har en samfunnsviktig 
oppgave for kommunens innbyggere og næringsliv. Dette har spesielt relevans i 
forhold til FN’s bærekraftsmål hvor selskapet dekker 5 bærekraftsmål knyttet til god 
helse, god utdanning, anstendig arbeid og økonomisk vekst, fred, rettferdighet og 
velfungerende institusjoner samt samarbeid for å nå målene. 
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Avholdelse av generalforsamling i selskapet kan i seg selv ikke anses å ha noen 
relevans for de tre bærekraftsdimensjonene FNs bærekraftsmål – miljø, økonomi og 
sosiale forhold. 

Avholdelse av generalforsamling i selskapet kan heller ikke anses å utgjøre noen 
direkte økonomisk konsekvens. 

Saken har ikke vært behandlet tidligere. 

 
5. Konklusjon 
Ut over det som er opplyst i saksfremlegget med tilhørende vedlegg har 
Kommunedirektøren ingen øvrige merknader til sakene på dagsorden. 

Kommunedirektøren anbefaler at formannskapet som Asker kommunes eierutvalg 
tar innkalling til generalforsamling i Jobbhuset AS den 19 06.2024 til orientering. 

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Innkalling til GF Jobbhuset 2024 
Styrets årsmelding Jobbhuset 2023 
Årsregnskap Jobbhuset 2023 
Revisors beretning Jobbhuset 2023 
Vedlegg sak 7-24 Styregodtgjøring 2023 Jobbhuset - vedlegg GF 
Vedlegg sak 8-24 valg av styret Jobbhuset 
Nøkkeltall - Jobbhuset AS 

 



 

 
 

  1/1 
 

 

Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/05653 Lars Erik Eriksen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 21.05.2024 68/24 
  

Jobbhuset AS - Innkalling til generalforsamling 19. juni 2024 

Formannskapet har behandlet saken i møte 21.05.2024 sak 68/24 

Behandling 

Ordfører foreslo gjenvalg av Snorre Opsahl som nestleder. 

Innstillingen, inkludert ordførers forslag, ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Formannskapet har som Asker kommunes eierutvalg behandlet innkalling til 
generalforsamling i Jobbhuset AS den 19. juni 2024 og tar denne til orientering. 

2. Ordfører gis fullmakt til å representere Asker kommune i generalforsamlingen. 

3. Som styremedlemmer i selskapet foreslås gjenvalgt: 
 
Petter Trebler som styremedlem i to år for perioden 2024 – 2026 
Snorre Opsahl som nestleder i to år for perioden 2024 – 2026 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/05656-2 Lars Erik Eriksen 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 21.05.2024 
 

RE Gründerhus AS - Innkalling til generalforsamling 2024 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Formannskapet har som Asker kommunes eierutvalg behandlet innkalling til 
generalforsamling i RE Gründerhus den 29. mai 2024 og tar denne til 
orientering. 

2. Ordfører gis fullmakt til å representere Asker kommune i generalforsamlingen. 
 

1. Sammendrag 
Styrets leder Knut Haakon Nilsen har på vegne av styret i RE Gründer AS innkalt til 
generalforsamling i RE Gründerhus den 29. mai 2024, som vil finne sted i selskapets 
lokaler i Torvveien 19 i Asker sentrum. 

Innkallingen følger som vedlegg til saken. 

Generalforsamlingen skal fastsette styrets årsberetning for 2023, årsregnskap med 
noter for 2023, herunder resultatregnskap og balanse; samt disponering av 
årsresultatet. Det skal også fastsettelses styrehonorar og revisjonshonorar.  

I tråd med Kommunelovens §23-6, 4. ledd, er kopi av innkallingen sendt 
kontrollutvalgets medlemmer samt Viken kontrollutvalgssekretariat IKS; slik at 
kontrollutvalget er varslet om møtet. Kontrollutvalget har rett til å være til stede i 
disse møtene. 
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2. Bakgrunn for saken 
Asker kommune har den 30.04.2024 mottatt innkalling til generalforsamling 1-2024 
for selskapet RE Gründerhus AS. Generalforsamling er berammet til torsdag den 29. 
mai 2024 fra kl. 16:00 i selskapets lokaler i Torvveien 19 i Asker sentrum. 

RE Gründerhus AS ble startet som AskersHus AS som en videreføring av selskapet 
Asker Vekst AS og ble etablert høsten 2003 av Asker kommune (66,6%), Nera 
Satcom (16,7%) og Ericsson (16,7%). I 2007 overtok Asker Næringsråd 
aksjeandelene til Nera Satcom og Ericsson. Selskapet endret navn til Vekst i Asker 
AS. I 2012 ble Asker kommunes aksjer overtatt av Asker Næringsråd. Som heleid 
datterselskap av Asker Næringsråd fikk selskapet navnet AskersHus AS. 

Høsten 2016 ble det gjennomført en emisjon hvor målet var å styrke selskapets 
strategiske posisjon som et innovativt kunnskapsmiljø og en næringsrettet 
servicepool for offentlig og privat virksomhet i samsvar med Strategisk næringsplan 
2015-2016 (Asker kommune) og Regional plan for innovasjon og nyskaping i Oslo og 
Akershus frem mot 2025 (Akershus fylkeskommune). 

Ved utarbeidelse av ny eierstrategi for selskapet i 2022 ble det besluttet å endre 
selskapets navn til RE Gründerhus AS. 

Eierskap i selskapet er fordelt med minst 50% private aktører i tillegg til offentlige 
instanser, hvor Asker kommune eier 15,65% av selskapet med 180 av 1150 aksjer. 

Kommunedirektøren vil minne om at formannskapet i sak 23/24 i møte 06.02.2024 
ga RE Gründerhus AS kr. 1,0 mill. som starthjelp i 2024 for å stimulere til 
entreprenør og vekst innen sirkulærøkonomi, hvor RE Gründerhus AS søker opptak i 
Siva’s inkubatorprogram. Det ble forutsatt at selskapet fra 2025 også sikret annen 
medfinansiering.  

I henhold til aksjeloven skal selskapet hvert år innen 30. juni avholde 
generalforsamling. Selskapets vedtekter har fastsatt at ordinær generalforsamling 
skal holdes årlig innen utgangen av mai måned og at innkalling med angivelse av 
dagsorden skal skje med fire ukers skriftlig varsel til aksjonærene. 

 
3. Saksopplysninger 
Kommunedirektøren henviser til vedlagte innkalling med dagsorden samt utarbeidet 
oversikt over nøkkeltall; og har følgende merknader: 

3.1 Valg av revisor til selskapet 
Som sak 9 skal avholdes valg av revisor. Ifølge innkallingen fremkommer det forslag 
om at «Styret foreslår at selskapet velger en revisor til å revidere selskapets 
årsregnskap.» 
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Det bemerkes at revisor skal være aksjonærenes (eiernes) tillitsmann. Revisor skal i 
henhold til aksjelovens §7-1 velges av generalforsamlingen; ikke av selskapet.  

Selskapets revisor har siden 18.08.2017 vært Revisorforum 1 AS. 

Det fremkommer ikke av innkalling eller annen informasjon om styret eller 
valgkomitéen har innhentet tilbud om revisjonstjenester fra andre eller hatt prosess 
for valg av ny revisor. Generalforsamlingen burde ta stilling til om selskapet burde 
gjennomføre en prosess med tilbudsinnhenting for valg av ny revisor. 

3.2 Valg av nytt styre 
Som sak 10 skal avholdes valg av nytt styre. 
Det er ikke vedlagt forslag fra valgkomitéen til personer som foreslås valg til det nye 
styret.  

Kommunedirektøren vil påpeke at Asker kommune i fjor nominerte Morten Bastrup til 
styret for to år som nominert av Asker kommune. Det forventes at Asker kommunes 
nominerte styremedlem fortsetter ut perioden som vedkommende er valgt for. 

3.3 Fastsettelse av godtgjørelse til styret 
Som sak 11 skal generalforsamlingen fastsette godtgjørelse til styret.  
Det fremkommer ikke etter hvilke satser styret honoreres etter.  

Kommunedirektøren forutsetter at styrehonorar fastsettes i rimelig forhold til omfang 
og ansvar som påhviler styret, samt at selskapet har tegnet styreansvarsforsikring. 

3.4 Valg av valgkomité 
Som sak 12 skal velges valgkomité til selskapet. Det foreligger ikke noe vedlegg til 
innkallingen som beskriver hvilke personer som er foreslått til å delta i selskapets 
valgkomité. 

3.5 Eventuelt 
Som sak 13 på agendaen er eventuelt. 

I henhold til aksjelovens bestemmelser skal innkallingen "bestemt angi de saker som 
skal behandles på generalforsamlingen". Generalforsamlingen kan dermed som 
hovedregel bare beslutte i de saker som står oppført i agendaen.  

Kommunedirektøren vil gjøre oppmerksom på at orienteringssaker som fremlegges 
under «eventuelt» kun er for informasjon og at det ikke kan fattes vedtak i møtet i 
disse sakene; da dette ikke er på dagsorden.  

Videre forventer Kommunedirektøren at den enkelte orienteringssak utredes grundig, 
før saken fremmes med forslag til forpliktende vedtak i generalforsamling. 
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4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren legger til grunn at saker utenom dagsorden ikke behandles i 
generalforsamlingen, men kun orienteres uten vedtak. Videre legges det til grunn at 
generalforsamlingen ikke fastsetter kostnader som binder aksjonærene eller tiltak 
som medfører kostnader for aksjonærene uten at dette fremkommer uttrykkelig i 
saksfremlegget.  

RE Gründerhus AS er en viktig pådriver innen sirkulærøkonomi og driver en offentlig 
godkjent næringshage hvor selskapet har en strategisk posisjon som et innovativt 
kunnskapsmiljø og en næringsrettet servicepool for offentlig og privat virksomhet i 
samsvar med Strategisk næringsplan 2015-2026 (Asker kommune), Regional plan 
for innovasjon og nyskapning i Oslo og Akershus frem mot 2025 (Akershus 
fylkeskommune) og næringslivet i Asker.  
Dette har spesielt relevans i forhold til FN’s bærekraftsmål hvor selskapet dekker 4 
bærekraftsmål knyttet til innovasjon og infrastruktur, ansvarlig forbruk og produksjon, 
stoppe klimavirkningene samt samarbeid for å nå målene. 

Avholdelse av generalforsamling i selskapet kan i seg selv ikke anses å ha noen 
relevans for de tre bærekraftsdimensjonene FNs bærekraftsmål – miljø, økonomi og 
sosiale forhold. 

Saken har ikke vært behandlet tidligere. 

 
5. Konklusjon 
Ut over det som er opplyst i saksfremlegget med tilhørende vedlegg har 
Kommunedirektøren ingen merknader til sakene på dagsorden. 

Kommunedirektøren anbefaler at formannskapet som Asker kommunes eierutvalg 
tar innkalling til generalforsamling i RE Gründerhus AS den 29.05.2024 til 
orientering. 

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Invitasjon til Ordinær_generalforsamling RE Gründerhus AS 2024 
Nøkkeltall - RE Gründerhus AS 
RE Gründerhus AS - Årsberetning for 2023 
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RE Gründerhus AS - Årsregnskap for 2023 
RE Gründerhus AS - Uavhengig_revisors_beretning_for_2023 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/05656 Lars Erik Eriksen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 21.05.2024 69/24 
  

RE Gründerhus AS - Innkalling til generalforsamling 2024 

Formannskapet har behandlet saken i møte 21.05.2024 sak 69/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Formannskapet har som Asker kommunes eierutvalg behandlet innkalling til 
generalforsamling i RE Gründerhus den 29. mai 2024 og tar denne til 
orientering. 

2. Ordfører gis fullmakt til å representere Asker kommune i generalforsamlingen. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/05658-2 Lars Erik Eriksen 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 21.05.2024 
 

 
Vardar AS - Innkalling til generalforsamling 12. juni 2024 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Formannskapet i Asker kommune har som kommunens eierutvalg behandlet 
innkalling til ordinær generalforsamling i Vardar AS den 12. juni 2024 og tar 
denne til orientering. 

2. Ordfører gis fullmakt til å representere Asker kommune i generalforsamlingen. 

3. Asker kommune legger til grunn at et samlet utbytte på kr 145 mill. kroner 
vedtas, som betyr en utbytteandel til Asker kommune på 21,793 mill. kroner. 

 

1. Sammendrag 
Representant for Vardar AS, Rolf Harald Næss, har i epost av 8. april 2024 på vegne 
av styreleder Roar Flåthen oversendt innkalling til ordinær generalforsamling i Vardar 
AS som vil bli avholdt onsdag 12. juni 2024 kl. 11:00, hvor generalforsamlingen 
avholdes i Drammen.  

Generalforsamlingen skal fastsette styrets årsberetning for 2023, årsregnskap med 
noter for 2023, herunder resultatregnskap og balanse, samt disposisjon av 
årsresultatet – for Vardar AS og konsernet. Det skal også fastsettelses styrehonorar 
og revisjonshonorar.  

I henhold til selskapets vedtekter er det valg av styremedlemmer og ved ledighet 
revisor. 

Innkallingen følger som vedlegg til saken. 
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I tråd med Kommunelovens §23-6, 4. ledd, er kopi av innkallingen sendt 
kontrollutvalgets medlemmer samt Viken kontrollutvalgssekretariat IKS; slik at 
kontrollutvalget er varslet om møtet. Kontrollutvalget har rett til å være til stede i 
disse møtene. 

 
2. Bakgrunn for saken 
Asker kommune har den 08.04.2024 mottatt innkalling til generalforsamling for 2024 
for selskapet Vardar AS. Generalforsamling er berammet til den 12. juni 2024 kl. 
11:00 i Drammen.  

Vardar AS (Vardar) eies av kommunene Asker, Drammen, Flesberg, Flå, Gol, 
Hemsedal, Hol, Hole, Kongsberg, Krødsherad, Lier, Modum, Nesbyen, Nore og 
Uvdal, Ringerike, Rollag, Sigdal, Øvre Eiker, og Ål (Eierkommunene). 

Vardar eier, forvalter og videreutvikler virksomhet innen produksjon av fornybar 
energi, samt annen virksomhet som er del av det grønne skiftet.  

Vardars visjon er «Utvikling av verdier gjennom aktivt eierskap» med en misjon om å 
bidra til å øke tilgangen på fornybar energi og bidra til bærekraftig reduksjon av 
klimagassutslipp. Selskapets ambisjon er verdiskapning gjennom langsiktige 
investeringer. 

Vardars kjernevirksomhet er å eie, forvalte og videreutvikle virksomhet innen 
produksjon av fornybar energi, samt annen virksomhet som del av det grønne skiftet.  

Vardars kjernekompetanse er identifisering, evaluering, utvikling og forvaltning av 
investeringsmuligheter i operativ virksomhet eller i selskaper der Vardar kan tilføre 
kompetanse og kapital for viderederutvikling og verdiskapning. 

Vardars forretningsmodell er å reinvestere deler av kontantstrømmen fra moden 
virksomhet i ny fornybar energiproduksjon og oppstarts- og vekstselskaper for 
fremtidig verdiskapning og direkte avkastning. Selskapets strategi er å investere i og 
utvikle virksomhet i egenregi eller gjennom deleierskap og partnerskapsløsninger. 
Vardar stiller krav om innflytelse og aktiv deltakelse i de virksomheter og satsninger 
der selskapet investerer. Vardars virksomhet har en moderat risiko gjennom en 
diversifisert portefølje av virksomheter og moderat belåning. 

Asker kommunes formål med eierskapet er langsiktig verdiskapning og stabil direkte 
avkastning gjennom investeringer i fornybar energi og i beslektede og utfyllende 
virksomheter innenfor det grønne skiftet. Asker kommune er finansiell eier i Vardar 
AS, der det forventes at selskapet bidrar til et mer bærekraftig samfunn på 
forretningsmessige vilkår som grunnlag for forutsigbare utbytter 
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I henhold til aksjeloven skal selskapet hvert år innen 30. juni avholde 
generalforsamling.  

 
3. Saksopplysninger 
Kommunedirektøren henviser til vedlagte innkalling med dagsorden samt utarbeidet 
oversikt over nøkkeltall; og har følgende merknader: 

3.1 Fastsettelse av utbytte for 2023 
Styret i Vardar AS godkjente 20. mars 2024 årsregnskap for 2023 med et årsresultat 
på 784 millioner kroner. Det har vært stabil god drift av egne kraftanlegg, og dette 
har gitt gode økonomiske resultater til tross for ekstremvær og flom. Regnskapet 
preges også av gode resultater fra første hele driftsår i Å Energi. 

Vardars underliggende resultat og utbyttegrunnlag er 277 millioner kroner, etter 
justering for verdiendringer og faktisk mottatt utbytte fra Å Energi AS i 2023. Styret i 
Vardar foreslår et utbytte på 145 millioner kroner for regnskapsåret 2023. 

Asker kommune er nest største eier i Vardar AS med 6 897 stk aksjer av totalt 
49 054 stk aksjer som tilsvarer 14,06% eierskap i selskapet. 
Et totalt utbytte på 145 mill. vil tilsi at Askers andel av utbyttet vil være kr. 20,87 mill. 

3.2 Valg av revisor 
I henhold til revisjonsforordningen skal foretak av allmenn interesse bytte 
revisjonsselskap minst hvert tiende år, mens Asker kommunes eierprinsipper tilsier 
valg av revisor en gang i valgperioden. Perioden kan utvides til 20 år etter en 
anbudsprosess. Vardar er omfattet av dette kravet og gjennomførte i 2023 en 
anbudsprosess. Styret for Vardar AS behandlet saken i sitt styremøte den 
30.03.2023 etter innstilling fra Revisjonsutvalget, som behandlet saken i sitt 
utvalgsmøte den 09.03.2023. Generalforsamlingen valgte 24.05.2023 
revisjonsselskapet EY som revisor fra og med regnskapsåret 2023. 

Ut over det overnevnte har kommunedirektøren ingen merknader til sakene på 
dagsorden. 

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Vardar AS er morselskap i konsern for en rekke selskaper, så som Å Energi AS 
(hvor Glitre Energi AS og Agder Energi AS er fusjonert), Vardar Vannkraft AS, 
Vardar Boreas AS og Vardar Fjernvarme AS. Konsernet distribuerer og selger 
fornybar energi innen segmentene vannkraft, vindkraft og fjernvarme. Virksomheten 
driver samfunnskritiske installasjoner og samarbeider med offentlige instanser, 
næringsliv og private for å sikre et stabilt strømnett og sikre leveranser av energi. 
Selskapet definerer selv at deres kjernevirksomhet er produksjon av fornybar energi. 
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Dette har spesielt relevans i forhold til FN’s bærekraftsmål hvor selskapet dekker 3 
bærekraftsmål knyttet til ren energi til alle, stoppe klimaendringene samt samarbeid 
for å nå målene. 

Avholdelse av generalforsamling i selskapet kan i seg selv ikke anses å ha noen 
relevans for de tre bærekraftsdimensjonene FNs bærekraftsmål – miljø, økonomi og 
sosiale forhold. 

Avholdelse av generalforsamling i selskapet kan heller ikke anses å utgjøre noen 
direkte økonomisk konsekvens ut over at selskapet har foreslått et utbytte hvor Asker 
kommune vil motta sin andel. Asker kommune vil motta kr. 20 387 510,- i utbytte, 
som allerede er innarbeidet i handlingsprogrammet. 

Saken har ikke vært behandlet tidligere. 

 
5. Konklusjon 
Kommunedirektøren legger til grunn at Vardar AS er et rent kommersielt selskap. En 
utdeling av samlet utbytte med kr 145 003 624,- syntes forsvarlig og en anmoder 
generalforsamlingen om å slutte seg til dette. Asker kommunes andel av utbyttet vil 
være kr. 20 387 510,- som allerede er innarbeidet i handlingsprogrammet. 
Selskapet drives etter kommersielle forretningsmessige prinsipper og bør ha en 
utbyttepolitikk som reflekterer dette. Asker kommune forventer av denne grunn for 
fremtiden utbytter på dette nivået fra selskapet. 

Ut over dette har kommunedirektøren ingen merknader til sakene på dagsorden og 
anbefaler at generalforsamling i Vardar AS den 12.06.2024 blir tatt til orientering. 

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Vardar Årsrapport 2023  
ESRS-indeks-Vardar-2023 
Nøkkeltall - Vardar AS 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/05658 Lars Erik Eriksen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 21.05.2024 70/24 
  

Vardar AS - Innkalling til generalforsamling 12. juni 2024 

Formannskapet har behandlet saken i møte 21.05.2024 sak 70/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Formannskapet i Asker kommune har som kommunens eierutvalg behandlet 
innkalling til ordinær generalforsamling i Vardar AS den 12. juni 2024 og tar 
denne til orientering. 

2. Ordfører gis fullmakt til å representere Asker kommune i generalforsamlingen. 

3. Asker kommune legger til grunn at et samlet utbytte på kr 145 mill. kroner 
vedtas, som betyr en utbytteandel til Asker kommune på 21,793 mill. kroner. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/06720-1 Kristine Iversby 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 21.05.2024 
 

Matavfall - Mulig overtagelse av Romerike Biogassanlegg 
(RBA) etter innspill fra Veas 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Asker kommune er positiv til at Veas AS etablerer datterselskapet Veas 
Matavfall AS og overtar Romerike Biogassanlegg, med forbehold om at Veas 
Matavfall AS tegner en forpliktende avtale med de interkommunale selskapene 
ROAF og ØRAS om leveranse av matavfall til anlegget, og derved sikrer at 
kapasiteten i anlegget utnyttes. 

2. Kommunedirektøren søker innarbeidet 2,4 MNOK i 2.tertialrapport 2024 til å 
dekke Askers andel av egenkapitalbehovet i selskapet. Det forutsettes at øvrig 
del av investeringene i Veas Matavfall AS dekkes ved lån i markedet uten 
behov for kommunal garanti. 

 

1. Sammendrag 
RBA behandler kildesortert matavfall fra Oslos innbyggere. Anlegget eies og driftes i 
dag av Oslo kommune. Oslo kommune ønsker å øke tilfanget av matavfall til 
anlegget for å optimalisere driften, og ønsker å selge for å oppnå dette.  

Veas AS har den 5.1.2024 oversendt et beslutningsgrunnlag til sine eiere, hvor 
selskapet anbefaler eierkommunene om å slutte seg til selskapets forslag om 
overtakelse av Romerike Biogassanlegg (RBA), og opprettelse av Veas Matavfall 
AS.  
Den grunnleggende forutsetningen for en eventuell overtakelse er at alle de tre 
eierkommunene Oslo (70,5%), Bærum (21,5%) og Asker (8,0%) prinsipielt slutter 
seg til forslaget. 
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Kommunedirektøren i Bærum kommune har vurdert dette strategisk og har foreløpig 
innstilt at de ikke ønsker at Veas overtar anlegget. 

 
2. Bakgrunn for saken 
Beslutningsunderlag fra Veas og saksfremlegget fra Bærum kommune er lagt som 
vedlegg til denne saken. Rapporten med verdiberegning fra Oslo Economics følger 
vedlagt i sladdet versjon, da versjon med tallmateriale er unntatt offentlighet av 
konkurransehensyn. 

RBA behandler kildesortert matavfall fra Oslos innbyggere. Anlegget eies og driftes 
som en «etat/virksomhet» i Oslo kommune. Oslo kommune vurderer nå å selge 
anlegget og har i den forbindelse rettet en henvendelse til Veas for å avklare om 
selskapet ønsker å kjøpe og overta anlegget. Hvis ikke Veas ved eierkommunene 
ønsker skissert løsning, vil Oslo kommune sannsynligvis gå i dialog med aktører i 
markedet for et eventuelt salg av anlegget og deretter kjøp av tjenester for 
etterbehandling av matavfall. 

Det har siden høsten 2022 vært gjennomført drøftinger og forhandlinger mellom 
Veas og Oslo kommune ved Renovasjons- og gjenvinningsetaten (REG). Samtidig 
har Veas orientert eierkommunene om prosessen i administrative møter og i 
forbindelse med avholdelse av generalforsamling. 

Veas har foretatt en mulighetsstudie, samt utarbeidet en kalkyle for 
behandlingskostnader for perioden frem til 2030. Basert på dette har styret i Veas i 
styremøtet 14. juni 2023 fattet vedtak om å anbefale eierne at Veas oppretter 
selskapet Veas Matavfall AS som igjen overtar Romerike Biogassanlegg (RBA) fra 
Oslo kommune. Grunnlaget for styrets vedtak er senere blitt oppdatert etter 
henvendelse fra eierkommunene, senest i beslutningsdokumentet datert 5.1.2024 og 
i et tilleggsnotat datert 15.1.2024.  
Styrets anmoder sine eierkommuner om å fatte de nødvendige vedtak.  

Følgende kommuner og selskaper er invitert til å bli å bli medeiere i Veas Matavfall 
AS: Nes kommune, Øvre Romerike Avfallsselskap (ØRAS), Glåmdal 
Interkommunale Renovasjonsselskap (GIR), Romerike Avfallsforedling (ROAF). 
Eierandelen til hver enkelt eier skal fastsettes på grunnlag av innbyggertall.  

Veas har etter utarbeidelsen av beslutningsunderlaget bekreftet overfor 
administrasjonen i eierkommunene at avgivelse av selvskyldnergaranti på 600 mill. 
kroner utgår, da Veas med datterselskaper vil låne i markedet uten behov for 
garantier. 
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3. Saksopplysninger 
Veas har presentert resultatene av sin analyse i møte med administrasjonene i alle 
eierkommunene og ser store synergier inn mot egen produksjonslinje. Gjennom en 
ny forretningsmodell vil de oppnå: 
 

• Stordriftsfordeler gjennom full kapasitetsutnyttelse som vil gi lavere 
produksjonskostnader og en konkurransedyktig markedspris for behandling av 
avfall 

• Økte inntekter gjennom mer effektivt salg av biogass og biogjødsel 
• Store muligheter for produktutvikling og innovasjon 
• Lettere for eierkommunene å oppnå EUs nye avfallsdirektiv (70% utsortering 

av matavfall innen 2035) 

Oslo Economics har på oppdrag fra Veas utført beregninger av fremtidig selvkost for 
behandling av matavfall ved Romerike biogassanlegg. Rapporten uttaler at Veas’ 
estimater for fremtidig selvkost tyder på et svært stort potensial for økonomiske 
besparelser for eventuelle eierkommuner av RBA. Som også Oslo Economics har 
påpekt tidligere i utredninger for Oslo kommune, er dagens volumer vesentlig lavere 
enn det anlegget er dimensjonert for. Dette gjør at det er betydelig restkapasitet ved 
anlegget, som videre skaper muligheter for utnyttelse av skalafordeler, effektivisering 
og realisering av økonomiske gevinster. Slike eventuelle økonomiske gevinster vil, 
som også vist i Veas’ analyse, kunne medføre lavere fremtidig selvkost for 
husholdningene. 

Asker kommunes erfaring med markedet 
Det har vært få aktører som har levert tilbud til Asker kommune ved 
anbudskonkurranse de siste årene, men det har hittil ikke vært utfordringer knyttet til 
å få behandlingsløsning for matavfallet. Avtalene som har vært utlyst de siste årene 
har hatt kort varighet, noe som påvirker prisen og antallet tilbud vi mottar. 
Nåværende avtale for matavfall er også kortvarig, ny anbudskonkurranse vil lyses ut 
i løpet av 2024, oppstart av ny kontrakt vil avhenge av ferdigstillelsen av ny 
omlastestasjon. 

Andre anlegg sammenlignbare med RBA  
Den Magiske Fabrikken AS (DMF) eies av Greve Biogass AS med 66% og Lindum 
AS med 34%. Lindum AS er eiet av Drammen kommune. 
Lindum AS kjøpte 34% av aksjene i Den Magiske Fabrikken AS for 100 mill. kroner i 
begynnelsen av 2023. 
Greve biogass AS er eiet av 10 kommuner i Grenland og Vestfold. 

Alle andre biogassanlegg i relativ nærhet til Asker kommune er også eid av 
kommuner, enten direkte eller via IKS’er. Dette gjelder FREVAR KF (Fredrikstad), 
MOVAR IKS (Moss-regionen), Gatedalen i Sarpsborg og HRA (Hadeland og 
Ringerike Avfallsselskap AS). 
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Økonomi 
I 2022 foretok Oslo Economics på oppdrag fra Oslo kommune en verdivurdering av 
anlegget og kom frem til en verdi på 106,3 mill. kroner. Videre er det kalkulert med 
investeringer på 295 mill. kroner. Veas har foreslått for eierkommunene Oslo, 
Bærum og Asker å investere i aksjekapital og egenkapital på til sammen 30 mill. 
kroner som vil inngå som egenkapital i datterselskapet Veas Matavfall AS.  
Dersom eierkommunene (Oslo, Bærum og Asker) velger å overta RBA i Veas 
Matavfall AS, vil dette medføre en investering for Asker kommune på 2,4 mill. kroner 
ved innbetaling av aksjekapital og egenkapital tilsvarende Asker kommunes 
eierandel på 8 % i Veas AS. Resterende investeringsbehov vil dekkes av låneopptak 
av det nye selskapet til markedsmessige vilkår uten å benytte kommunal garanti. Se 
også vedlagt notat med analyse og nøkkeltall. 
Bærum kommunes administrasjon fremmet saken for eierutvalget i Bærum til møtet 
23.4.2024. Saken ble utsatt i påvente av gruppebehandling. Eierutvalgets neste 
møte er 21.5.2024. Kommunedirektøren i Bærum innstilte i saken til eierutvalget at 
VEAS ikke skal overta RBA. Dette er begrunnet i at kommunen skal benytte seg av 
markedet uten selv å være på eiersiden.  

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Et eventuelt kjøp er et strategisk og beredskapsmessig viktig spørsmål. Veas vil med 
overtakelse foreta en utvidelse av selskapets opprinnelige kjerneområde til også å 
omfatte behandling av matavfall. Asker kommune vil som eventuell medeier i Veas 
Matavfall AS sikre avsetning på matavfall for kommunens innbyggere og 
næringsavfall fra kommunens virksomheter og næringsdrivende i kommunen.  

Kommunedirektøren vurderer at et marked for matavfall og næringsavfall er lite eller 
ikke-eksisterende i Oslo-regionen / Østlandet. Alle anlegg for behandling av 
matavfall i Oslo-regionen er eiet av kommuner som selger sin restkapasitet. 
Restkapasiteten må ikke overstige verdiene i selvkostforskriften, som er på 20%. 
Kjøp og salg av tjeneste for håndtering av matavfall foregår via tradere som står for 
salg til kommuner som ønsker behandlet avfallet og som kjøper opp restkapasiteten. 
Bærum kommune har i sitt saksfremlegg vurdert at markedet for Matavfall fungerer. 

Alternativet til å behandle avfallet på Østlandet er å frakte det til Vestlandet eller til 
Sverige. I så tilfelle vil transportkostnadene og klimautslippene øke betraktelig.  

Mulige fordeler/oppsider: 

• Forutsigbar behandlingsløsning for matavfall med stor grad av sikkerhet 
• Kunne være med å påvirke strategiske valg ved behandlingen gjennom 

eierskap til anlegget; f.eks. miljøambisjon 
• Veas har mulighet til å utnytte storskalafordeler og realisere økonomiske 

gevinster som anlegget, under dagens organisering ikke har mulighet til 
• Sikre flere aktører i markedet slik at det ikke oppstår monopolsituasjoner 
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• Veas-konsernet utvikles og kompetanse styrkes innen den sirkulære 
økonomien.  

• Samarbeid med 19 kommuner, om alle blir med (FNs bærekraftsmål 17 – 
samarbeid for å nå målene og FNs bærekraftsmål 11 - Bærekraftige byer og 
lokalsamfunn). 

Mulige ulemper/risiko: 

• Langsiktig investering med usikkerhet 
• Begrenset innflytelse over selskapet. Oslo kommune blir den dominerende 

eier gjennom Veas samt største bruker av anlegget 
• Kompleks eierstruktur som kan hindre effektiv tilpasning til markedsendringer 
• Biogassbransjen har vært preget av svak lønnsomhet og ustabil drift hvor 

dagens RBA blant flere har hatt utfordringer 
• Usikkerhet knyttet til volum og prisutvikling i markedet kan påvirke langsiktig 

planlegging 
• Markedsprisen for biogass vil ha innvirkning på selvkostregnskapet. Dette kan 

påvirke renovasjonsgebyret for kommunens innbyggere, se rapport fra Oslo 
Economics pkt 3.2. (unntatt fra offentlighet). 

Selvkostprisen for avfallsgebyret vil påvirkes. I overgangsperioden frem til eierskap 
og volumer er avklart og anlegget ferdig ombygd, vil behandlingskostnadene være 
noe høyere enn i «normal drift». For å utjevne kostnadene foreslår Veas å bruke 
selvkostregelverkets mulighet til omfordeling innenfor en femårs horisont. 
 

5. Konklusjon 
Kommunedirektøren er positiv til at Veas etablerer Veas Matavfall AS. En god og 
stabil drift av selskapet vil sikre langsiktig avsetning av innbyggernes matavfall. 
Langsiktig planlegging vil kunne gi stabile og forutsigbare kostnader for kommunens 
innbyggere.  
 
En overtakelse av RBA til VEAS vil kreve enstemmighet blant eierkommunene. I 
motsatt fall vil Oslo kommune mest sannsynlig søke å selge anlegget til andre 
aktører. 
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Vedlegg:  

Saksfremlegg - Bærum 6730246_26_A 
Fra Veas AS - beslutningsunderlag til eierne 6738949_1_A 
Notat - Analyse og nøkkeltall vedrørende overtakelse av RBA 
Oslo Economics - verdier - sladdet versjon 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/06720 Kristine Iversby 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 21.05.2024 71/24 
  

Matavfall -  Mulig overtagelse av Romerike Biogassanlegg etter 
innspill fra VEAS 

Formannskapet har behandlet saken i møte 21.05.2024 sak 71/24 

Behandling 

Innstillingen ble vedtatt, mot 2 stemmer (Lavik Pederssen, Knudsen) 

Vedtak  

1. Asker kommune er positiv til at Veas AS etablerer datterselskapet Veas 
Matavfall AS og overtar Romerike Biogassanlegg, med forbehold om at Veas 
Matavfall AS tegner en forpliktende avtale med de interkommunale selskapene 
ROAF og ØRAS om leveranse av matavfall til anlegget, og derved sikrer at 
kapasiteten i anlegget utnyttes. 

2. Kommunedirektøren søker innarbeidet 2,4 MNOK i 2.tertialrapport 2024 til å 
dekke Askers andel av egenkapitalbehovet i selskapet. Det forutsettes at øvrig 
del av investeringene i Veas Matavfall AS dekkes ved lån i markedet uten 
behov for kommunal garanti. 
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